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Son  63 yılda İstanbul birliğimizi bölmeye,
parçalamaya çalışanlar çok oldu ama
başaramadılar. Bunun son örneğini

11 Mayıs’ta bir kere daha denediler ama yine
başaramadılar. Ve birliğimiz bir kere daha bu son
genel kuruldan da güçlenerek, kenetlenerek birlik
beraberlik içinde çıktı.

İşte birliğimizin bölünmesine asla müsaade
etmeyen sağduyu sahibi teşkilat mensuplarına bu
vakarlı duruşlarından dolayı teşekkürü bir borç
biliyorum. 

34. Olağan Genel Kurulumuzda bizi yalnız
bırakmayan çok sayıda siyasi parti temsilcilerine,
kamu kurum yöneticilerine ve Türkiye genelinden çok
sayıda birlik başkanımıza da buradan teşekkürlerimi
arz ediyorum. Federasyon ve il birlik başkanlarımızın
çoğu da İstanbul’daki kenetlenmeye hayranlıklarını
gizlemeyip, “Bravo İstanbul teşkilatına, art
niyetlileri ayıklamayı bildi” diye değerlendirdiler.

Gerçekten de 63 yıllık bu teşkilat, yine sağduyu
sahibi mensupları tarafından, sizler tarafından
korunarak kötü emellere asla alet edilmedi. Dahası
Allahın izni, sizlerin onayı ile yeni bir döneme beyaz
bir sayfa açarak başladık. Kuruma daha çok faydalı
olacağına inandığım yeni bir kadro ile yola çıktık. Yeni
yönetim, denetim ve disiplin kurullarımızla yepyeni
bir heyecanla, yepyeni bir şevkle kolları sıvadık.

Elbette yapacak çok işimiz var. Esnaf ve
sanatkarlarımızın mevcut sorunlarını ve doğabilecek
sıkıntıları çözmek için var gücümüzle, planlı projeli
adımlarımızla çalışmalarımıza devam edeceğiz.
Bundan kimsenin şüphesi olmasın.

Değerli teşkilat mensupları, geçen dört yıllık
dönemi stresli bir süreç olarak geride bıraktık. Esnaf
sanatkarımızın kangren halini almış bir çok sorununu
çözüme kavuşturduk. Ancak bizi sorunlarla mücadele
yormadı. Aksine mücadelemizi engellemeye
çalışanların yıkıcı girişimleri bizi yordu, dahası
sağlığımızı bozdu. Ve genel kurulun hemen ardından
hastaneye yatarak birkaç aydır ertelediğim koroner
bypass ameliyatımı gerçekleştirdim. Ağır bir
ameliyattı ve şu sıralar nekahat dönemini yaşıyorum.
Ameliyatımı hünerli elleri ile gerçekleştiren
Prof. Dr. Ertan Sağbaş ve Doç Dr. Mert Yılmaz’a
Florence Nightingale yönetimi ile ameliyat ekibine

en kalbi teşekkürlerimi sunuyorum.
Ayrıca bizzat gelerek ya da telefon ve benzeri

araçlarla “Geçmiş olsun, acil şifalar” şeklindeki
dileklerini ileten aynı anda yeni başkanlığımı da
kutlayan Sağlık Bakanı Mehmet Müezzinoğlu’na, Ak
Parti Genel Başkan Yardımcısı Süleyman Soylu’ya, CHP
milletvekili Mehmet Ali Susam’a, MHP milletvekilleri
Celal Adan ile Murat Başesgioğlu’na, İBB Başkan Vekili
Ahmet Selamet’e, Silivri BB Özcan Işıklar’a, CHP eski
milletvekilleri Mehmet Sevigen ve Yüksel Çengel’e
şükranlarımı arz ediyorum. Beni arayan sivil toplum
kuruluş yöneticilerinden bir çok dostuma,
bakanlığımız yöneticilerine, İOSB Başkan Vekili Nihat
Tunalı ve kurul arkadaşlarıma teşekkürlerimi
iletiyorum. Ameliyatım sırasında hastanede adeta
ziyaretçi akını ile beni duygulandıran teşkilatıma ayrı
bir bölüm açmak istiyorum. TESKOMB Merkez Birliği
Başkanı Kadir Akgül’den TESK yönetimindeki
arkadaşlarım ile federasyon başkanı arkadaşlarıma
kadar hepsine ayrı ayrı en kalbi teşekkürlerimi
sunuyorum. Beni bu konuda yalnız bırakmayan il
birlik başkanlarımıza Ankara’dan Sakarya’ya,
Antalya’dan İzmir’e, Malatya’dan Çanakkale’ye,
Van’dan Karabük’e, Trabzon’dan Kütahya’ya,
Çankırı’dan Elazığ’a, Adıyaman’dan Tokat’a,
Mersin’den Kırklareli’ye, Tunceli’den Manisa’ya
Yozgat’tan Sinop’a, Bingöl’e kadar tüm mesai
arkadaşlarıma meslektaşlarıma şükranlarımı arz
ediyor, Allah’tan tüm dostlara sağlıklı bir ömür
ve huzur diliyorum.

BAŞKANDAN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

İSTANBUL BİRLİĞİ  
İŞTE BU…
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BAŞKAN YILMAZ
“ASIL İŞ BUNDAN SONRA”

Esnafın yıllardır yolunu gözlediği Perakende Yasası’nda sona gelindi. 
Yasa son şeklini almak üzere Başbakanlık’ta. Esnaf beklentilerinin
karşılanmasını istedi ve “Yıllardır beklediğimize değecek bir yasa olsun”
görüşünü iletti. 

Perakende Yasa Tasarısı
Taslağı, Gümrük ve
Ticaret Bakanlığı

tarafından Başbakanlığa
sunuldu. Perakende sektöründeki
esnafın merakla beklediği yasa
tasarısı nihayet hayata
geçmek üzere. Haksız rekabetin
önüne geçilmesi, esnafın
malını daha ucuz ve kolay
temin edebilmesi gibi konuları
içeren tasarı son şeklini almak
üzere Başbakanlığa iletildi.

Perakende Ticaretin
Düzenlenmesi Hakkında Kanun
Tasarısı’nın müzakere aşamasını
bitirdiklerini bildiren Bakan
Hayati Yazıcı, “Tasarı uzun
süredir gündemimizdeydi.
Onayladım, Başbakanlığa sevk
ediyoruz. Düzenlemelerin
sektörün bazı sorunlarına çare
getireceğini umuyorum”
şeklinde konuştu.

YILMAZ “BEKLENTİLER
KARŞILANMALI”

Perakende Yasası Başbakanlığa
sevk edilirken esnaf temcileri
esnafın bitme noktasına geldiğini
söylediler. İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz, asıl meselenin bundan

sonra başladığını ve
“Bürokratların gazabına
uğramadan yasanın esnaf
sanatkara hizmet edecek
şekilde meclisten geçmesini
sağlamalıyız” dedi.

Yasanın esnafın yaşamı için
hayati öneme sahip olduğunu
aktaran Yılmaz, ”Perakende
Yasası esnafın kurtuluşu
olacağı umudu taşıyoruz.
Yıllardır taleplerini demokratik
bir şeklide ileten esnafın
istekleri bu yasayla karşılık

bulması en büyük temennimiz.
Aksi halde esnaf için kötü
gidişat devam eder” ifadelerini
kullandı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Perakende Yasası’nın esnaf
tarafından yıllardır kurtarıcı olarak
beklendiğini ancak gecikmenin
yüzlerce kepengin kapanmasına
yol açtığını söyledi. Tasarının
bundan sonrası için esnafa fayda
sağlamasını beklediklerini
belirten Yılmaz, “Esnaf büyük
sermaye şirketlerine karşı

Hayati Yazıcı

HABER



5 İstanbul Esnaf

PERAKENDE YASASI’NDA SICAK GELİŞME 
haksız rekabete uğradı ve
kaderiyle baş başa bırakıldı.
Sokak aralarına kadar giren
sermaye market zincirleri,
fabrikalardan adetli ve yüklü
miktarda malı çok ucuza
almaktadır. Esnaf daha mal
alımında sermayeye karşı yenik
düşmekte. Buna benzer haksız
rekabeti sıralamak mümkün. Bu
yüzden sokaklarda esnaf
kapanmakta. Oysa
mahallelerimizin esnafı yok
olmamalı. Bunları kurtaracak
tedbirler alınmalıydı. Geç de
olsa tasarıdan umutluyuz”
dedi.

Esnafın kendi küçük gücüyle
işyeri açıp kendi istihdamını
sağladığını, devletin istihdam
sorununa katkı sağladığını, vergi
ödediğini, yeni istihdamlar
yarattığını belirten Yılmaz şöyle
devam etti; “Küçük esnafı
büyüklerin yutmasına devlet
mani olmalı. Tedbir almalı,
Perakende Yasası da bu
tedbirlerin başında geliyordu.
Ama çok geç kalındı. Avrupa
ülkelerinde küçükler
korunuyor. Bizde ise kendi
kaderine terk edildi.”

Perakende Sektörünün
Düzenlenmesi Hakkında Kanun
Tasarısı hakkında bilgi veren

Bakan Yardımcısı Fatih Metin,
tasarı çalışmasının, üretici,
tedarikçi, perakendeci ve
tüketicinin hak ve sorumlulukları
gözetilerek yürütülmeye
çalışıldığını söyledi.

1990’lardan itibaren tüketici
alışkanlıklarının büyük ölçüde
değişmesine paralel olarak
perakende sektöründe de ciddi
anlamda çıkışın yaşandığını
vurgulayan Metin, birçok
sektörün çalıştıracak işçi
bulamadığını, vatandaşların da
iş bulma noktasında sıkıntı
yaşadığını kaydetti.

TASARIDA NELER VAR
• Gümrük ve Ticaret

Bakanlığı’nın denetimindeki bir
kurum vasıtasıyla esnaf ve
sanatkarlar meslek kuruluşları
eliyle tedarik ve dağıtım
şirketleri kurulabilecek. Bu
sayede, esnaf ve sanatkar
işletmeleri etkin bir
organizasyon yapısı altında
daha düşük maliyetlerle mal
tedarik edebilecekler ve daha
rekabetçi fiyatlarla mal ve
hizmet sunumu
yapabilecekler.

• Büyük hipermarket ve
AVM yatırımları için valiler
başkanlığında yerel

komisyonlardan izin alınacak,
• Esnaf ve sanatkarların

alışveriş merkezlerinde faaliyet
gösterebilmelerine imkan
sağlanacak.

• Bir sokakta birden fazla,
bakkal, manav, kasap dükkanı
olmayacak. Yeni bir dükkan
açmak isteyenler, oluşturulan
kurullardan izin alması
gerekecek. Böylelikle esnafın
birbiri ile olan amansız
rekabetinin önüne geçilecek.

• Kurullar, açılması planlanan
dükkanın kar edip
edemeyeceğini, mevcut
dükkanların zarar görme
tehlikesini göz önüne alarak bir
karar alacak. Kurullar, eğer
gerekirse girişimcileri başka
mesleklere ve noktalara
yönlendirilecek.

• Kurullarda belediyenin yanı
sıra Çevre ve Şehircilik
Bakanlığı, esnaf odası
temsilcileri, akademisyenler,
meslek ve sivil toplum
kuruluşları yer alacak. Kurullar,
yapılan başvuruları o şehrin
gelişim eksenine göre yapılmış
imar planlarını dikkate alarak,
nüfus ve trafik yoğunluğu,
ticaret potansiyeli gibi
kriterlere göre
değerlendirecek.

• Üreticinin alacakları en
fazla 60 günde ödenecek,

• Raf paraları alınmayacak
veya azaltılacak.

• İndirim kampanyalarını
doğru uygulamayan firmalara
cezanın, tasarının şimdiki
halinde sunulduğu gibi ciro
üzerinden belirli bir oranla,
sabit bedelle verilmesi
bekleniyor. Etiket üzerinde
bulunması zorunlu hale
getirilmesi planlanan üretici
adı ve üretim yeri yeni taslakta
mecburi olmayacak.

Esnafın Perakende Yasası’ndan en büyük beklentisi, AVM’ler ve 
küçük esnafı destekleyici teşvik paketleri.
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BÜYÜK FARKLA 
YENİDEN FAİK YILMAZ

11Mayıs Pazar günü
Haliç Kongre
Merkezi’nde

gerçekleşen kongre, tarihi
görüntülere sahne oldu. 1007

delegenin katıldığı seçimde
kullanılan oyların 735’ini alan
Faik Yılmaz, ikinci defa
İSTESOB Başkanlığı’na seçildi.
Yılmaz’ın yönetimi Mustafa

Uzun, Yaşar Hangün,
Koray Öztürk, Aziz Şentürk,
Şükrü Akyüz, Mesut Şengün,
Duran Yalçınkaya, Ahmet
Yazıcı, Mahir Ereke ve Ümit

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği’nin 34. Olağan Genel 
Kurulu’nda Faik Yılmaz yeniden başkanlığa seçilirken, aldığı oy oranıyla 
da arkasındaki güçlü desteği ortaya koydu. 

34. Genel Kurul sonrası İSTESOB ailesi bu fotoğrafta bir araya geldi. Fotoğraf karesine girenler
İSTESOB’un güç birliğini oluşturdular.
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Yaşar Demir’den oluştu. 
Genel kurulda 4 yıllık

faaliyetlerini delegelerle
paylaşan Yılmaz, esnafın
sorunlarını çözmek adına çok
büyük mesafe kat ettiklerini dile
getirdi. Esnafın sıkıntı yaşadığı
her konuyu, çözüm dosyalarıyla
birlikte sorumlu kişilerin
önüne taşıdıklarını ifade eden
Yılmaz, “Böylesine büyük,
böylesine çeşitli meseleleri
olan ve çeşitli meslek ve
sanatları bünyesinde toplayan
bir teşkilatın meselelerini bir
anda çözmek kolay değildi.
Özellikle geçen dört yıllık

İSTESOB YÖNETİMİNE TAZE KAN

Faik Yılmaz, delegelere verdikleri destek için teşekkür etti.
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dönemde İSTESOB olarak
vizyon ve misyonumuzu
belirleyip yolumuza devam
ettik. Vizyonumuz, güçlü,
yenilikçi, birleştirici,
kararlı ve üyesine sahip çıkan
bir kurum görüntüsünü ortaya
koymaktı. Misyonumuz ise
ekonominin itici gücünün küçük
işletmeler olduğunu göstermek
oldu. Çünkü küçük olmadan
büyük olmaz. Sanayinin,
endüstrinin küçükten geldiğini
anlatmak ve de İSTESOB’u layık
olduğu güce ve saygınlığa
kavuşturmak için gayret
gösterdik.”

İstanbul’u başka yerlerden
yönetmeye çalışanların hayal
kırıklığına uğrayacağını
söyleyen Yılmaz, İstanbul
esnafının da bu durumu asla
kabul etmeyeceğini sandıkta
göstereceğini belirtti. 

Sandıktan çıkacak sonuçla,
İstanbul esnafının güçlü bir mesaj
göndereceğini vurgulayan Faik
Yılmaz, “İstanbul’u sadece
İstanbullular yönetecektir”
ifadelerini kullandı.

Faik Yılmaz ve ekibinin 735 oy
alarak büyük farkla yeniden
seçildiği olağan genel kurulda,
Erkan Kaya 222 oyda kaldı.

İSTESOB YÖNETİMİNE 
TAZE KAN

İSTESOB’un genel kurulunda
divan başkanlığını Diyarbakır
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Alican Ebedinoğlu  
yaparken, divanda yer alan diğer
isimler; Yusuf Akgün, Mehmet
Özil, Yılmaz Süleymanoğlu,
Nizameddin Aşa oldu.  

Yönetim kurulunun yanı sıra
Denetim Kurulu’na seçilen isimler;
Cafer Dağ, Vahap Osmanoğlu,
Nezih Mert, Muzaffer Şener ve
Fikret Çelik oldu. Disiplin
Kurulu’na da Ahmet Turan
Akkaya, Adem Etirli, Mustafa
Şimşek, Yunus Erdel ve Orhan
Öztürk seçildiler.

İSTESOB’un genel kurulunun
misafirleri arasında siyaset
dünyasından isimler de vardı.
MHP Genel Başkan Yardımcıları
Celal Adan ve Atila Kaya’nın yanı
sıra İBB Başkan Yardımcısı Ahmet
Selamet kongreye katıldı ve bir
de konuşma yaptılar. 

İSTESOB Genel Kurulu esnaf
camiasının önemli isimlerini bir
araya getirdi. Ağaç İşleri
Federasyonu Başkanı Ali Rıza
Ercan, Berberler Federasyonu

Genel kurulun misafirleri arasında MHP milletvekilleri Celal Adan ve
Atila Kaya da vardı. Milletvekilleri genel kurul öncesi İSTESOB Başkanı 

Faik Yılmaz ile sohbet ettiler.

İSTESOB Yönetim Kurulu: (Soldan sağa - Mahir Ereke, Duran Yalçınkaya, Aziz Şentürk, Şükrü Akyüz, Yaşar
Hangün, Faik Yılmaz, Mustafa Uzun, Koray Öztürk, Mesut Şengün, Ahmet Yazıcı ve Ümit Yaşar Demir.

SON SÖZÜ İSTANBUL SÖYLEDİ
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Başkanı Bayram Karakaş, Madeni
Eşya Federasyonu Başkanı Özcan
Saraçoğlu ve İOSB Başkan Vekili
Nihat Tunalı, Ankara Birlik Başkanı
Mehmet Yiğiner, Bingöl Birlik
Başkanı Ali Bayram, Tunceli Birlik
Başkanı Hıdır Belice, Tokat Birlik
Başkanı Mehmet Bekçi, Sakarya
Birlik Başkanı Hasan Alişan, Artvin

Birlik Başkanı Demirhan Elçin,
protokolde yer alan isimlerden
bazılarıydı. 

Pazar yerlerinin özelleştirilmesi-
ne karşı koyduğu tepkilerle, düzen-
lemenin geri çekildiğini hatırlatan
Yılmaz, korsan taksinin önlenmesi,
esnaf sanatkarın yeniden
tanımlanması,  kayıt dışına yönelik

çalışmalar ve minibüsçülerin
yaşadığı sıkıntıların İSTESOB’un
son dört yılına damga vuran
gelişmeler arasında sıraladı. Yılmaz,
bunların yanısıra, AB’den alınan iki
proje sayesinde mesleki eğitime
büyük katkı sunduklarını ve
İSTESOB’un medarı iftiharı olmaya
aday olan okulunun temelinin yine

İBB Başkan Vekili Ahmet Selamet konuşmasında
UKOME’de yapılan görüşmelere değindi ve ortak bir fikir

üzerinden hareket ettiklerini söyledi.

Faik Yılmaz dört yıl içinde yaptıklarını açıklarken, yeni hedefleri hakkında da bilgi verdi. Yılmaz, sektör
ayırmaksızın her mesleğin sorunları için mücadele ettiklerini ifade etti.

Celal Adan esnafın yaşadığı sorunlara dikkat çekti. Adan,
esnafın tanımı konusunda bir fikir oluşturduklarını ve bu

öneriyi Faik Yılmaz’a sunacaklarını söyledi.

34. Olağan Genel Kurulu’nu yaşayan İSTESOB tarihi bir seçime imza attı. Kongreye katılım üst düzeydeydi.

SON SÖZÜ İSTANBUL SÖYLEDİ



bu dönemde atıldığını sözlerine
ekledi. 

Faik Yılmaz, ”İstanbul
Büyükşehir Belediye Başkanlığı
ile münasebetlerimiz her zaman
karşılıklı sevgi ve saygı esasına
dayalı olarak devam etmiştir.
Büyükşehir Belediye
Başkanımız, eski meslektaşımız,
Kadir Abimiz, Kadir Topbaş ile

münasebetler sorunlarımızın
çözümü anlamında daha da üst
seviyede sürmektedir. Halen
valimiz olan değerli idareci
Hüseyin Avni Mutlu döneminde
bu ilişkiler en üst düzeye
ulaşmıştır. Aynı şekilde hemen
her konuda fikir birliği içinde
bulunduğumuz sayın valimize,
belediye başkanımıza ve de

diğer kamu kurum yetkililerine
teşekkür ve saygılarımızı
sunuyoruz” şeklinde
konuştu.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
yıllardır bekledikleri Perakende
Yasası’nın esnaf için artık bir
kurtarıcı olamayacağını söyledi.
Yıllardır onbinlerce esnafın
kepenk kapattığını belirten

KAPAK

Çeşitli birlik ve federasyonlardan gelen başkan ve yöneticiler de kongreye katılarak Faik Yılmaz’a 
desteğini gösterdi. Ağaç İşleri Federasyonu, Berberler Federasyonu, Madeni Eşya Federasyonu 

ve Ankara, Tunceli, Diyarbakır, Sakarya, Artvin, Bingöl, Tokat birlik başkanları seçim sonrası 
Faik Yılmaz’ı ilk tebrik edenler oldu.

1007 delegenin katıldığı kongrede Faik Yılmaz ve ekibine tam destek çıktı.
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Yılmaz, “Esnaf büyük sermaye
şirketlerine karşı haksız
rekabete uğradı ve kaderiyle
baş başa bırakıldı. Sokak
aralarına kadar giren
sermayenin market zincirleri,
fabrikalardan adetli ve yüklü
miktarda malı çok ucuza
almakta. Esnaf daha mal
alımında sermayeye karşı yenik
düşmektedir. Buna benzer çok
sayıda haksız rekabeti
sıralamak mümkün. Bu yüzden
esnaf kepenk kapatmaktadır.
Oysa mahallelerimizin esnafı
yok olmamalı. Bunları
kurtaracak tedbirler
alınmalı” dedi.

Esnafın kendi gücüyle işyeri
açıp istihdam sağladığını, devletin
istihdam sorununa katkı
sağladığını, vergi ödediğini, yeni
istihdamlar yarattığını belirten
Yılmaz şöyle devam etti; “Küçük
esnafı büyüklerin yutmasına
devlet mani olmalı. Tedbir
almalı, Perakende Yasası da bu
tedbirlerin başında geliyordu.

Ama çok geç kalındı. Avrupa
ülkelerinde küçükler korunuyor.
Bizde ise kendi kaderine terk
edildi.”

SİYASİLERDEN ESNAFA
DESTEK

Daha önce İSTESOB’un
sunduğu çözüm dosyasını,
TBMM gündemine önerge olarak
getiren Celal Adan, esnafın
tanımına ilişkin yeni bir

düzenlemeyi gündeme
taşıyacaklarını duyurdu.
İSTESOB’un faaliyetlerini takdirle
karşıladığını açıklayan Celal Adan,
ahilik kültürüne sahip çıkıldığını
görmekten duyduğu
memnuniyeti dile getirdi. 

İBB Başkan Yardımcısı Ahmet
Selamet de özellikle UKOME çatısı
altında yapılan çalışmalara vurgu
yaptı ve sorunları ortak akılla
çözmeye çalıştıklarını söyledi.

Protokolde, (soldan sağa) Ahmet Selamet, Temel Çoruh, Atila Kaya, Celal Adan ve Hüsnü Çınar bir aradaydı.

Yılmaz, genel kurulda oldukça rahat ve kendinden emin 
bir tavır sergiledi.

İSTESOB’DA İSTİKRAR KAZANDI
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BAŞKAN FAİK YILMAZ’A  
TEBRİK AKINI

1007 delegenin katıldığı
genel kurulda, esnaf
odası temsilcilerinin

büyük bir desteğiyle yeniden
seçilen Başkan Faik Yılmaz’ı kimi
isimler makamında ziyaret ederek
kutlarken, kimi de mesajla
tebrikini iletti. Başkan Yılmaz
”Görev süresince ortak akılla
hareket edeceklerini ve

sorunları beraber çözeceklerini”
söyledi. 

Kendisini kutlamaya gelenlere,
esnaf dayanışmasının bir gereği
olarak, güçlü birlik imajını
sergilemeleri gerektiğini söyleyen
Yılmaz, yeni dönem için umutlu
konuştu. Artık önlerini daha rahat
görebildiklerini ve adımlarını daha
kararlı bir şekilde atacaklarını ifade

eden Yılmaz’ın bu görüşlerine de
destek geldi.

Ziyaretlerden ve “Hayırlı
olsun” mesajlarından duyduğu
memnuniyeti dile getiren Yılmaz,
“Bu sonuç bütün esnaf
teşkilatımız için hayırlı olsun.
Demokratik bir seçim sonucu,
delegelerimizin iradesiyle yeni
bir yönetim oluşturduk. Bu
dönemde de projelere, esnafı
kalkındırmak için verdiğimiz
mücadeleye devam edeceğiz.
Sorunların üstesinden hep
beraber geleceğiz” ifadelerini
kullandı.

Faik Yılmaz ve yeni
yönetimine başarılar dileyen
isimler de ortak hareket etmenin
gereğine vurgu yaptılar. Oda
yönetimleri, esnafın ihtiyacı olan
yasaların çıkması için ortak hareket
edeceklerini söylediler.

11 Mayıs’ta gerçekleşen kongreden zaferle ayrılan Faik Yılmaz ve ekibine
esnaf camiasından ve siyasi çevreden tebrik yağdı.  

İstanbul Kamyoncular Esnaf Odası Başkanı Cemil Ok, 
Başkan Vekili İhsan Temel ve yönetim kurulu üyeleri

Yılmaz’ı tebrik ziyaretine geldiler.

İstanbul Balıkçılar Esnaf Odası  Başkanı Yaşar Gün,
yönetim kurulundan Abdurrahman Sarıyaprak, Semih
Kurt ile diğer üyeler Başkan Yılmaz’ı tebrik etti. Balıkçı

Kenan diye anılan Kenan Balcı da ziyaretteydi.

Güngören Spor Kulübü Yöneticileri
Erol Pehlivan (Başkan), Yücel Dinçer,

Bülent Parlakkılıç, Yılmaz’ı ziyaret ederek
bir plaket sundular.

Faik Yılmaz, seçimi kazandığının ertesi günü İSTESOB çalışanları
tarafından alkışlarla karşılandı.
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İstanbul Minibüsçüler Esnaf
Odası, İstanbul genelinde
örnek bir çalışma yaptı.

Soma’da yaşamını yitiren maden-
cilerin acılı ailelerine yardım eli bu
sefer İstanbul Minibüsçüler Esnaf
Odası'ndan geldi. Esnaf odasına bağ-
lı minibüsçüler, bir günlük hasılatla-
rını faciada hayatını kaybeden
maden işçilerinin ailelerine bağışladı.

Esnaf odası yaptığı açıklamada,
”Manisa'nın Soma ilçesinde
meydana gelen maden ocağı
faciasında şehit olan madenci-
lerimizin ailelerine destek olmak
amacıyla odamıza bağlı hatlarda
çalışan minibüslerimizin bir
günlük hasılatları, Başbakanlık
tarafından açılan hesap
numaralarına bağışlanacaktır"
ifadelerini kullandı.

İstanbul'daki minibüsçüler,
22.05.2014 tarihinde elde ettiği
bütün hasılatlarını Manisa'nın Soma

ilçesindeki maden ocağında meyda-
na gelen faciada hayatını kaybeden
301 işçinin ailesine bağışladı.

İstanbul Minibüsçüler Esnaf
Odası Başkanı Koray Öztürk,
”Soma’da yaşanan facia herkes
gibi bizi de derinden yaraladı. Bir
şeyler yapma ihtiyacı duyduk ve
esnafımızın da gayretiyle çok
hayırlı bir işe imza attık. Katılım
gösteren bütün esnafımıza,
vatandaşlarımıza teşekkür
ediyorum. Soma’daki madende
hayatını kaybeden işçi
kardeşlerimize bir kez daha
Allah’tan rahmet diliyorum”
şeklinde konuştu.

Gönüllülük esasıyla gerçekleşen
organizasyona minibüsçü esnafı
büyük ilgi gösterdi. 301 maden işçi-
sinin yaşamını yitirmesiyle sonuçla-
nan faciadan sonra Türkiye genelin-
de başlatılan yardım kampanyalarına
esnaf da duyarsız kalmadı.

Yardım etme imkanı buldukları
için mutlu olduklarını ifade eden
esnaf, ”Biz de ne yapabiliriz diye
düşünüyorduk. Odamız
vasıtasıyla katkı sunma fırsatı
yakaladık. Dilerim ülkemiz bir
daha böyle acılar yaşamaz.
Hasılatımızı Soma’ya
bağışlayacağız” dedi.

Esnaf odası paraların makbuz
karşılığı toplandığı ve paraların
Başbakanlık tarafından açılan
hesaplarına kısa sürede yatırılacağını
duyurdu.

MİNİBÜSÇÜLERDEN
SOMA’YA ANLAMLI YARDIM

İstanbul Minibüsçüler Esnaf Odası’nın başlattığı kampanya ile
minibüsçüler 1 günlük hasılatını, Soma’daki maden faciasında hayatını
kaybeden işçilerin ailelerine bağışladı.

“Bugünkü hasılatımız Soma’ya” afişi duygulandırdı

Esnaf duyarlılığını bir kez daha Soma için gösterdi. İstanbul Minibüsçüler Esnaf Odası aracılığıyla, esnaf
“Gönlünden kopanı” Somalı acılı ailelerle paylaştı.

Koray Öztürk
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DOSTLARI FAİK YILMAZ’I
YALNIZ BIRAKMADI

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği (İSTESOB)
Başkanı Faik Yılmaz, 16

Mayıs tarihinde koroner bypass
ameliyatı geçirdi. Florence
Nightingale Hastanesi’nde
yapılan ameliyat son derece
başarılı geçti.

Başkan Faik Yılmaz’ın
ameliyatını Kalp ve Damar
Cerrahisi Prof. Dr. Ertan Sağbaş
ve Doç. Dr. Mert Yılmaz
gerçekleştirdiler. İki günlük
yoğun bakımın ardından Faik
Yılmaz ziyaretçi akınına uğradı.
Başta siyaset kanadından olmak
üzere çok sayıda esnaf teşkilatı ve

sivil toplum örgütünden isimler
Yılmaz’ı ziyaret etti. 

Başkan Yılmaz’ı ziyaret eden,
geçmiş olsun dileklerin ileten ve
aynı zamanda yeniden başkanlığa
seçilmesi dolayısıyla Yılmaz’ı
kutlayan siyasiler arasında Sağlık
Bakanı Mehmet Müezzinoğlu, Ak
Parti Genel Başkan Yardımcısı
Süleyman Soylu, MHP
milletvekilleri Celal Adan,
Murat Başesgioğlu, İstanbul
Büyükşehir Belediye Başkan Vekili
Ahmet Selamet, Silivri Belediye
Başkanı Özcan Işıklar, CHP
Milletvekili Mehmet Ali Susam,
İstanbul İl Başkanı Oğuz Kaan

Salıcı, CHP eski milletvekilleri
Mehmet Sevigen veYüksel
Çengel gibi isimler yer aldı.

Esnaf camiası da, Faik Yılmaz’ı
yalnız bırakmadı. Ameliyat
sonrası, TESK, esnaf odaları birlik
başkanları, esnaf odası düzeyinde
birçok kesimden isim, Başkan
Yılmaz’a ve İSTESOB camiasına
geçmiş olsun dileklerini
sundu.

O isimlerden bazıları şunlar
oldu; Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar
Kredi ve Kefalet Kooperatifleri
Birlikleri Merkez Birliği Başkanı
Kadir Akgül, Türkiye Şoförler ve
Otomobilciler Federasyonu

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz hastanede geçirdiği operasyon sonrası ziyaretçi
akınına uğradı. Türk siyasetinin önemli isimleri ile esnaf camiasından birçok
isim Yılmaz’a geçmiş olsun dileklerini sunarken, seçimde elde ettiği başarı 
nedeniyle de kutladı.

Başkan Yılmaz,  ağır bir ameliyat geçirmesine rağmen hastanede o kendine has gülümsemesini yüzünden
hiç eksik etmedi. Kendisine Allah’tan acil şifalar ve uzun ömürler diliyoruz.
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Başkanı Fevzi Apaydın, TESK
Genel Sekreteri Naci Sulkalar,
Türkiye Ağaç İşleri Federasyonu
Başkanı Ali Rıza Ercan, Türkiye
Berberler ve Kuaförler
Federasyonu Başkanı Bayram
Karakaş, İOSB Başkan Vekili
Nihat Tunalı, İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Kredi ve Kefalet
Kooperatifleri Bölge Birliği
Başkanı Temel Çoruh, Türkiye
Madeni Eşya Federasyonu
Başkanı Özcan Saraçoğlu,
Gümrük ve Ticaret İl
Müdürü Ömer Kurtlar, Sakarya
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği Başkanı Hasan Alişan,
Ankara Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Mehmet
Yiğiner, Antalya Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği
Abdullah Sevimçok, İzmir Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Zekeriya Mutlu, İstanbul
Madeni Eşya Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Cevher Kartal,
Esnaf Sanatkarlar eski Genel
Müdürü Aytekin Yalçın, Malatya
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Şevket Keskin,
Çanakkale Esnaf ve Sanatkarlar

Odaları Birliği Başkanı Mustafa
Vurucu, Van Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faruk
Alpaslan, Karabük Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Nurettin Tümen, Trabzon Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Metin Kara, Kütahya Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
İbrahim Yiğit, Çankırı Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Osman Karadeniz, Sinop Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Mehmet Yüksel, Elazığ Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanı
Cemil Erdem, Adıyaman Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği eski
Başkanı Mustafa Salman, Tokat
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Mehmet Bekçi, Mersin
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Talat Dinçer, Kırklareli
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Ali Fuat Şeker, Tunceli
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Hıdır Belice, Bingöl Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Ali Bayram, Eskişehir
Mobilyacılar Odası Başkanı Recep
Yıldız, Manisa Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Hasan

Geriter, Yozgat Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği eski
Başkanı Uğur Bektaş, Edirne Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Emin İnağ, Tekirdağ Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Sami Kayın, Kayseri Esnaf
ve Sanatkarlar Odaları Birliği eski
Başkanı Mustafa Alan.

DOSTLUKLAR
BUGÜNLERDE BELLİ OLUR

Başkan Faik Yılmaz, geçmiş
olsun dileklerini sunan, kendisiyle
yakından ilgilenen, ziyaretleriyle
moral veren, ziyaret imkanı
bulamayıp yine de iyi dileklerini
sunan herkese teşekkür etti.
Dostlukların, dayanışmanın böyle
günlerde su yüzüne çıktığını
söyleyen Yılmaz, ne kadar çok
dostu olduğunu bu günlerde
daha iyi anladığını ifade etti.

Yılmaz mesajında, ”Siyasi
parti temsilcilerinden, esnaf
camiasının her kademesine
kadar gelen tüm destek ve
geçmiş olsun dilekleriyle, bana
güç veren, yanımda olan
herkese teşekkür ediyorum”
ifadelerini kullandı.

BAŞKANIMIZ FAİK YILMAZ’A ACİL ŞİFALAR

BAŞKAN GÖREV BAŞINDA: Başkan Yılmaz, hastane kontrolünden sonra birliğe de uğramayı ihmal etmedi.
Beraber olduğu yönetim kurulu üyesi arkadaşları  “Başkan görev başında” esprisini yaptılar.

BAŞKAN GÖREV BAŞINDA
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Rekabet Kurumu
tarafından “Ülkemiz
mal ve hizmet

piyasalarında rekabetin tesisi,
korunması ve geliştirilmesi tüm
ilgili kesimler açısından son
derece önemlidir” denilen
açıklamada, “Rekabetçi düzen
herkesin yararınadır” vurgusu
yapıldı.

4054 sayılı kanunun 16.
maddesine göre, ihlalde bulunan
teşebbüslere, teşebbüs
birliklerine veya birlik üyesi
teşebbüslere bir önceki yıl
cirolarının yüzde 10’una kadar ve
ihlalde belirleyici rolü olan
teşebbüs veya teşebbüs birliği
yönetici ve çalışanlarına ise bu
cezanın yüzde 5’ine kadar idari
para cezası uygulanabiliyor. Bu
hususa dikkat çeken Rekabet
Kurumu, “Rekabet ihlali yapan
işletmelerin ticari
unvanlarının ilan edilmesi
verilen para cezası yanında
itibar kaybı anlamına gelir.
Haksız kazanç doğuran ve
adalet duygusuna ters düşen
fırsatçı eğilim ve davranışların
sürdürebilirliği yoktur” uyarısı
yaptı.

Rekabet Kurumu, kanuna aykırı

uygulamalar esnaf ve sanatkarlara
mal veya hizmet satan
teşebbüsler tarafından
yapıldığında, alıcı konumundaki
esnaf bu kez rekabet ihlallerinin
mağduru olduğuna dikkat çekti.
Bir başka ifadeyle, genelde tüm
esnaf ve sanatkarlar, özelde TESK
üyeleri, kendilerine mal ve hizmet
tedarik eden teşebbüslerin
ve/veya bunların bağlı oldukları
teşebbüs birliklerinin 4054 sayılı
kanun kapsamında ihlal olarak
değerlendirilebilecek eylem, işlem
ve uygulamalarından olumsuz
yönde etkilenebilirler.

Rekabet Kurumu esnafın
uğradığı mağduriyeti, genel
olarak şu başlıklar altında topladı:

- Aşırı fiyat uygulayarak
tüketiciyi sömürme,

- Yıkıcı fiyat yoluyla
rakiplerin pazara girmesini
engelleme,

- Fiyat listelerinin sabit fiyat
uygulamasına dönüştürülmesi,

- Mal vermeyi reddetme,
- Ürünleri birbirine

bağlayarak satma ve alıcıyı
satın almaya zorlama,

- Sadece kendisinden mal
tedarik etmeye zorlama,

- Eşit durumdaki alıcılar
arasında ayrımcılık yapma,

- Birlikte hareket ederek bazı
işletmeleri piyasa dışına
çıkarma… gibi davranışlar içine
girebilirler.

Kurum, esnaf ve sanatkarların
uyması gereken rekabet
kurallarını da açıkladı. Geçmişte
fırıncı, sarraf, sürücü kursu gibi
teşebbüslerin rekabeti kısıtlayıcı,
bozucu ve engelleyici
eylemlerinin Rekabet Kanunu
çerçevesinde araştırma, inceleme
ve soruşturmaya konu olduğunu
hatırlatan kurum, esnaftan şu

HAKSIZ REKABET
YARATANLARA GÖZDAĞI

Rekabet Kurumu, binlerce esnaf ve sanatkara TESK aracılığıyla “itibar”
uyarısında bulundu. Rekabet kurumu, esnaf sanatkarı mağdur eden rekabet
ihlallerini tek tek sıraladı.



17 İstanbul Esnaf

REKABET İHLALLERİNE CEZA GELİYOR

noktalara dikkat etmesini istedi:
“Birbirleriyle rekabet eden
esnafın ortak fiyat belirlemesi,
müşteri paylaşması, rakip esnafı
pazarın dışına çıkarmak için
ortaklaşa eylemlerde bulunması
yasaktır. Aynı şekilde esnafın
üye olduğu oda, dernek, birlik
gibi teşebbüs birliklerinin
yasalardan kaynaklanan azami
fiyat tarifesi belirleme yetkilerini
aşarak üyelerine belirli bir fiyatı
dikte etmeleri, üyeleri arasında
pazar ve müşteri paylaştırmaları,
pazara girişi engelleyici nitelikte
uygulamalar içinde bulunmaları
da yasaktır. İhlal yapanlara,
cirolarının yüzde 10’una kadar
idari para cezası uygulanıyor.
İhlalde bulunan işletmelerin
ticari unvanlarının kurul
kararlarında açıkça yer alması ve
ilan edilmesi, maddi para cezası
haricinde itibar kaybı anlamına
da gelir.”

ESNAF “REKABET EDECEK
GÜCÜMÜZ YOK”

Esnaf temsilcileri, haksız

rekabet yaratan taraf
olamayacaklarını belirtirken, hak
gasbına uğrayan ve mağdur
edilen tarafın esnaf olduğunu
söylediler. Özellikle AVM ve
süpermarket zincirlerinden
şikayet eden esnaf odaları, ”Eşit
şartlarda piyasada mücadele
edemiyoruz” ifadelerini kullandı.
Esnaf reklamların da, haksız
rekabet yaratan unsurlar
içerisinde değerlendirilmesini
talep etti.

ESNAFA POZİTİF
AYRIMCILIK UYGULASIN

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Faik
Yılmaz, esnaf ile büyük şirketlerin
aynı potada değerlendirilmesinin
yanlış olacağını belirterek, esnafa
pozitif ayrımcılık uygulanması
gerektiğini söyledi.

Yılmaz, Avrupa’yı örnek
göstererek, esnafa destek
sağlayacak düzenlemelerin
Türkiye’de de uygulanabileceğini
belirtti. Yılmaz, ”Çağın getirdiği
şartlarda küçük sermaye ile

hayata tutunmaya çalışan
esnafın devlet desteği almadan
ayakta durma imkanı yok.
Avrupa bu noktada çok
başarılı. Avrupa’da AVM’ler
karlarını esnaf ile belli bir
oranda bölgedeki esnafla
paylaşmak zorunda. Bu
derecede esnafa sağlanan
destekler var. Aynı ayrıcalıklara
biz de sahip olmak istiyoruz”
şeklinde konuştu.

Rekabet Kurumu, şikayetlerin
karşılaşılan haksızlıkların
kendilerine iletilmesini istediği
açıklamada; ”TESK üyelerinin
gerek 4054 sayılı kanunun
4. maddesi ve gerekse aynı
kanunun 6. maddesi
kapsamında olduğunu
düşündükleri ve muhatap
oldukları eylem ve
uygulamaları doğrudan
veya bağlı oldukları oda
vasıtasıyla Rekabet Kurumu’na
iletmeleri, bu türden ihlallerle
mücadele etme bakımından
önem arz etmektedir” ifadeleri
kullanıldı. 

Esnaf odaları rekabet ihlali yapan tarafın asla kendileri olamayacağını savunarak, AVM’lerin oluşturmaya 
çalıştığı tekeli eleştirdiler.
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Rekabet kelimesi, son yıllarda sadece
çarşı pazarda değil, tarladan sanayiye,
üretimden tüketime ekonominin her

alanında ön plana geçti. Aslında rekabet kural-
ları, sadece tüketici için değil, üreten ve satanın
da yararına sonuçlar getiriyor. 

Ancak rekabetin tesisi, korunması ve
geliştirilmesi konusundaki en önemli adım yeni
atıldı. 4054 sayılı yasanın 16. maddesi, rekabet
kurallarını ihlal edenlere ağır cezalar yükleye-
ceği  gibi ilgili işletmelerin ticari ünvanlarının
ilan edileceği duyurusu ile itibar kaybı gibi
psikolojik bir cezayı da beraberinde
getiriyor. 

İşte bu konuda alınan tedbirlerle ilgili haberi
detaylarıyla elinizdeki sayıda bulacaksınız.  

Değerli okuyucular şüphesiz geçen ayın
teşkilatımız için en önemli gündem maddesi
İSTESOB’un 34. Olağan Genel Kurulu’ydu.
Elinizdeki sayıda genel kurulun detaylarını
bilinmeyen yönleriyle de okuyacaksınız. 

4 yıl aradan sonra Faik Yılmaz’ın yine büyük
çoğunlukla seçimi kazanması teşkilatta tam bir
güven oyu tablosunu ortaya koydu. Üstelik
yönetim kadrosunun yarıya yakınında değişik-
liğe giden Yılmaz’ın aldığı oy, bu büyük
değişikliğe de onay olarak yorumlandı. 735’e
222 oy aslında medya dilinde ezici çoğunluk
olarak yorumlanır. Çünkü bir aday diğer adayın
3 katından fazla oy alıyorsa bu ezici bir çoğun-
luk şeklinde değerlendirilir. Bu oy, Yılmaz’ın
çalışmalarının, icraatlarının da karşılığı olarak
yorumlanır. 

Aslında teşkilat mensupları Yılmaz’ın
sabahın erken saatlerinden gece geç vakitlere
kadar nasıl çalıştığını ve nelere kafa yorduğunu
yakından biliyor. Benim de çok yakından tanık
olduğum bu emekler sandıkta karşılığını buldu
diye düşünüyorum.

Yılmaz’ın başarısındaki sır, O’nun ekip
ruhuna inanması, “ben” değil “biz” anlayışı ile
kadrolarını iyi motive etmesinden geçiyor. Her

konuda bunu
tekrarlayan,
start verdiği
her projeye ek-
ibiyle ve kadro-
suyla profesyonel bir anlayış getiren Yılmaz,
bence teşkilatta asıl şimdi yeni bir beyaz sayfa
açtı.

Fikirlere açık olan, bilgiye, tecrübeye değer
veren Yılmaz başkanımızın, asıl büyük projeleri
önümüzdeki dönemde hayata geçireceğini,
bunun için de ihtiyaç duyduğu yönetim
kadrosunu oluşturduğunu düşünüyorum.  

Yani İSTESOB’da yeni bir kadro ile yeni bir
beyaz sayfa açılmış oldu. Yılmaz sadece teşki-
latta yeni bir sayfa açmadı, kendi sağlığında da
yeni bir sayfa açtı. Uzun süredir ötelediği
koroner by pass ameliyatını genel kurulun
hemen ardından gerçekleştirdi. Aslında dört
damarı tıkalı iken doktorların da müsaade et-
memesine rağmen kapıda ambulans beklettiği
genel kurulda o kürsüye çıkmak her baba
yiğidin harcı değildi. İşte böylesine önemli ve
ağır bir ameliyat için yattığı hastanede ziyaretçi
akınına uğradı. Bizzat gelerek ya da telefon ve
benzeri iletişimle geçmiş olsun dileklerini
ileten siyasiler, kamu kurum yöneticileri, sivil
toplum kuruluş yöneticileri ile TESK yöneticileri
ve en fazla da, federasyon ve il birlik başkan-
larının listesi sayfaları doldurdu. “Geçmiş olsun,
acil şifalar” trafiği Yılmaz’ın dünyasındaki sevgi
yumağının ne kadar geniş bir çember
oluşturduğunu ortaya koyuyordu. Genel
kurulla başlayıp Yılmaz’ın by pass ameliyatı ile
devam eden süreç elinizdeki sayıda geniş
biçimde yer aldı.

Bu sayıda bir de Ankara’dan konuğumuz
oldu. Türkiye Şoförler ve Otomobilciler
Federasyonu Başkanı Fevzi Apaydın dergimize
önemli ve ilginç açıklamalar yaptı. Merakla ve
ilgiyle okuyacağınızı düşünüyorum. Yeni sayıya
kadar sağlıcakla kalın.

HEM İSTESOB’DA 
HEM SAĞLIKTA YENİ BİR SAYFA 

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum
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MİNİBÜS DAĞILIMINA
ERTELEME

Raylı sistem sebebiyle
zarar gören ve başka
hatlara sevk edilmek

istenen minibüslerin dağılımda
adaletsizlik yaşanması oda
yöneticilerini harekete geçirdi. 

Dağılımı adaletsiz bulan oda
başkanları “Bir sorunu çözmeden
yeni sorunlar yaratmayalım”
diyerek itirazlarını UKOME’de dile
getirdiler. Motorize oda başkanları
ve yöneticileri minibüs hatlarında
yapılması planlanan dağılımı
görüşmek üzere UKOME
yetkilileriyle bir araya geldi.
İstanbul Büyükşehir Belediyesi’nde
gerçekleşen toplantıya İBB Başkan
Vekili Ahmet Selamet, Ulaşım
Daire Başkanı Yakup Demirhan,
Toplu Ulaşım Hizmetleri Müdürü
Mustafa Erol ve İBB Genel
Sekreter Yardımcısı Muzaffer
Hacımustafaoğlu katıldılar.
Toplantıda bazı bölgelerden gelen
minibüsçüler de yer aldı.

Sorunların bir türlü çözülemedi-
ğinden şikayet eden esnaf, sürecin
nasıl işlediğine canlı tanıklık etmek
için İBB’deki toplantıya katılmak
istemişti.

YENİ MAĞDURİYETLER
YARATILMASIN

Oda yöneticileri, UKOME
tarafından daha önce sunulan iki
projenin de, sorunları çözmekten
çok, yeni mağduriyetler yaratacağı
endişesiyle reddetmişti. Minibüs
dağılımı yapılırken adil davranıl-
masını isteyen oda yöneticilerinin
itirazları karşılık buldu ve dağılım
kararı ertelendi. Bazı hatlara iki ve
üzerinde aracın verildiğini dile
getiren yöneticiler, bazı hatlara ise
hiç araç verilmediğini ve bunun da
kabul edilemez olduğunu
söylediler. 

UKOME’in hazırladığı 1.
senaryoda A-B-C (Avrupa Yakası,
Anadolu Yakası) bölgeleri ve

beldelerdeki minibüs hatlarına;
Esenler, Güngören, Bağcılar,
Bahçelievler ve İstanbul
Minibüsçüler Esnaf Odası’ndan 1’er
araç aktarılmasını teklif etmişti.

UKOME’nin metrodan etkilenen
minibüs hatlarının mağduriyetinin
giderilmesi amacıyla odalara sun-
duğu iki ”senaryo” da reddedildi.
Motorize odalar, UKOME’nin öneri-
sinin minibüslerinin durumunu
iyileştirmekten çok, zarara
uğratacağını belirtti. Metro hatları
nedeniyle işleri sekteye uğrayan
minibüsçülerin yaşam savaşı
sürüyor. UKOME’nin Otogar-Kirazlı
metrosundan etkilenen minibüs
hatları için getirilen çözüm önerisi
de faydadan çok zarar vereceği
gerekçesiyle motorize odalar
tarafından reddedildi.

2. senaryo da ise, Esenler,
Güngören, Bağcılar, Bahçelievler ve
İstanbul Minibüsçüler Esnaf
Odası’ndan A-B Bölgeleri ve
beldelerdeki minibüs hatlarına 1
ile 3 araç arasında toplam 112
minibüsün dağıtılmasını önermişti.

Mağdur olan hatların sorunları
çözülmeye çalışılırken yeni
sorunlar yaratılmamasını isteyen
oda başkanları, ”Bir tarafı
düzeltirken, bir tarafı
bozmayalım” görüşünü dile
getirdiler.

Motorize oda başkanları, minibüslerin dağılımı yapılırken, adaletli 
davranılmasını talep etti. 

HABER

Motorize odalarının UKOME’deki hak arayışları sürüyor. Odalar herkesin yararına
çıkacak bir düzenleme için müzakerelerini sürdürüyor.

UKOME’DEN ADİL DAĞITIM İSTENDİ 
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HABER

VERGİDE SİCİL TEMİZLİĞİ VE
YENİ DÜZENLEME

Maliye Bakanlığı, KDV sistemini değiştirdi. Naylon fatura üreten firmanın 
iş yaptığı diğer şirketler cezadan kurtuldu, “Şartlı normalleşme” geliyor.

Maliye Bakanı Mehmet
Şimşek, 150 bin
esnaf ve firmayı

rahatlatan açıklamayı yaptı.
Naylon fatura yüzünden sıkıntı
yaşayan esnaf ve firmalar kara
listeden çıkacak, cezadan
kurtulacak. Mevcut sistemde;
Maliye vergide kural dışı işlem
yapan firmaları inceliyor. Ceza
sadece usulsüz işlem yapan
şirkete değil, bunlarla ticari
alışveriş halindeki şirketlere de
kesiliyor ve bu şirketlerin Katma

Değer Vergisi (KDV) indirim talebi
yok sayılıyor. Bakan Şimşek, bu
sistemden vazgeçildiğini
aktardı.

Maliye Bakanlığı, 30 yıla
yaklaşan KDV uygulamasında yeni
bir dönem açması beklenen ‘KDV
Genel Uygulama Tebliği’ni Bakan
Şimşek duyurdu. Maliye
Bakanı Mehmet Şimşek 150 bin
mükellefle ‘beyaz sayfa’ açması
beklenen tebliğle artık KDV
iadesinde ‘sahte veya yanıltıcı
belge’ geçmişi olan mükelleflere

getirilen ‘özel esas’ sisteminden
çıkışın kolaylaşacağını söyledi.
Uygulama ile geriye dönük tara-
ma yapılacak. Böylece 150 bin
mükellefin ‘KDV sicili’ temizlenecek. 

AF DEĞİL ”ŞARTLI
NORMALLEŞME”

Maliye Bakanı Mehmet Şimşek,
yapılan düzenlemenin af olarak
yorumlanmasının yanlış olacağını
belirterek, yeni düzenlemeyi
”Şartlı normalleşme" şeklinde
açıkladı. Sahte belgeye dayalı KDV
iadelerinin önlenmesi amacıyla
özel esaslar uygulamasını yeni
baştan düzenlediklerini belirten
Şimşek, mükelleflerin
mağduriyetine yol açan tüm
uygulamaları tamamen
değiştirdiklerini ifade etti. Şimşek,
şunları kaydetti: "Sahte belge
düzenleme raporu olanlar 5 yıl,
sahte belge düzenleme tespiti
olanlar 4 yıl, sahte belge
kullanma raporu olanlar 4 yıl,
sahte belge kullanma tespiti
olanlar 3 yıl süre geçtikten
sonra kapsamdan çıkarılacaktır.
Bu uygulamayla tahminimiz,
150 bin mükellefin özel esaslar
kapsamından çıkacağı
yönündedir." 

Şimşek, mükelleflerinMaliye Bakanı Mehmet Şimşek, 2013 yılında 124 milyar lira KDV tahsil
edildiğini, bunun 23 milyar lirasının iade edildiğini belirtti.
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yanlışlıkla sahte fatura nedeniyle
özel esaslar kapsamına alındığını,
bunun önleneceğini belirtti.

HACİZ DARBESİ
Vergi borcunda 5 yıllık zaman

aşımına güvenip, yıllardır vergi
dairesine uğramayanlar milyarlık
faturalar ile karşı karşıya. Vergi
dairelerinin, mükellef adına 1 lira
gibi sembolik miktarlarda para
yatırarak zaman aşımını önlediği
ortaya çıktı. Zaman aşımına
uğratılmayan borçlar, yıllar sonra
10-15 kat olarak mükellefin
karşısına çıkarıldı.

120’den fazla tebliğin tek bir
tebliğe dönüştürüldüğünü
belirten Şimşek, “2013’te tahsil
edilen KDV tutarı 124 milyar
lira, bunun 23 milyar lirası da
mükelleflere iade edildi” dedi. 

Yeni düzenlemelerle, “KDV
iadelerini daha etkin, doğru ve
hızlı şekilde vermek”
istediklerini belirten Şimşek, sahte
belgeye dayalı KDV iadeleri için
getirilen “Özel esaslar sistemi”ni
yeniden düzenlediklerini
söyledi. 

Artık özel esaslara alınmadan
önce mükelleflere yaptıkları
işlemin gerçekliğini ispat imkanı
getireceklerini kaydeden Şimşek,
sistemden de belli süre sonunda
çıkış imkanı verileceğini söyledi. 

Şimşek, “Aynı suçu
işlememek kaydıyla sahte belge
düzenleme raporu olanlar 5 yıl,
sahte belge düzenleme tespiti
olanlar 4 yıl, sahte belge
kullanma raporu olanlar 4 yıl,
sahte belge kullanma tespiti
olanlar 3 yıl süre geçtikten
sonra müracaatsız kapsamdan
çıkarılacak” dedi.

1985'ten bu yana yayımlanmış
tebliğler kaldırılarak tek bir
tebliğe dönüşüyor. Böylece

mevzuattaki dağınıklığın önüne
geçilmiş olacak. Mevzuatta ve
uygulamada yaşanan aksaklıkların
önüne geçmek için önemli
düzenlemelere gidilecek. İfadeler
güncellendi, konular, verilen
özelgeler de dikkate alınarak
örneklerle daha açık ve
anlaşılabilir hale getirildi.

• İmal, inşa, tadil, bakım ve
onarım uygulamalarını içeren
istisna düzenlemelerinde proje
uygulamasına geçildi.
Mükellef önceden proje
kapsamında hangi malların
alınacağı listesini sunacak. Bu
kapsamda yapılacak iade ve
istisnalara çok daha kolay bir
şekilde takip edilip, mükellef
açısından kolaylık sağlanacak.

• Tecil ve terkin
uygulamasından yararlanacak
imalatçıların kapsamı tarımsal
üretimi de kapsayacak bir şeklide
genişletildi. İlk defa tarımsal
üretim yapanlar da tecil, terkin
kapsamına alınmış oldu.

• Halen uygulamada olan
hızlandırılmış iade sisteminden
yaralanma koşulları hafifletiliyor.
Bilanço büyüklükleri yani aktif,
maddi durağan varlıklar,
özsermaye ve satış tutarıyla ilgili
4 kriterden 3'nü sağlamış olması
yeterli sayılacak. 

• Daha önce sadece imalat ya
da ihracat yapan mükelleflerin
yararlanabildiği indirimli teminat
uygulaması sistemini, KDV iadesi
alan tüm mükelleflerin gerekli
şartları sağlaması kaydıyla
yararlanabileceği şekle
dönüştürüldü.

• İndirimli teminat uygulaması
sistemiyle gerekli koşulları
sağlayan mükellefler, KDV
iadelerini yüzde 100 teminat
yerine sadece yüzde 4 veya
yüzde 8  teminat göstererek
alabilecekler. Teminatlar
düşürülerek, bu şartları sağlayan
bütün mükellefler açısından vergi
ve finansman yükünde önemli bir
hafiflemeye gidilecek.

KDV oranlarında değişiklik yok
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HABER

Türkiye Şoförler ve
Otomobilciler Federasyonu
(TŞOF) Başkanı Fevzi

Apaydın, ülkenin dört bir yanında
taşımacılık sektöründe yaşanan
sorunları İstanbulESNAF’a anlattı.
Fevzi Apaydın, taşımacılık
sektörünün artık para kazanılan bir
meslek olmaktan çıktığını belirterek
bunun nedenlerinin başında da,
sektör içi rekabetin geldiğini ileri
sürdü.

TŞOF Başkanı Fevzi Apaydın,
Türkiye’de taşımacılığın özel
sektörün omuzlarında yükseldiğini

söylerken, bu duruma taş koymaya
çalışan kurumlar ve bürokratlar
olduğunun tespitini yaptı.

SEKTÖR KENDİ AYAĞINA
SIKIYOR

Apaydın, taşımacılığın özel
sektörle birlikte ayakta durduğunu
söylerken, bu iddiasını rakamlarla da
destekledi. 

Apaydın, taşımacılığın
yüzde 90’ının karadan yapıldığını,
karadan yapılan taşımacılıkta özel
sektörün payının ise yüzde 87
oranında olduğunu aktardı.

Apaydın sektörde yaşanan
sıkıntıları şu ifadelerle dile getirdi:
”Piyasada arz talep dengesinde
bozukluk var. Örneğin bir mal
taşınacak ve belli bir mesafe için
500 TL fiyat biçiliyor. Sonra biri
çıkıp 350 TL’ye yapabileceğini
söylüyor. Haliyle bu durum
sektörü alaşağı ediyor. O,
350  TL’ye işi alan da para mı
kazanıyor, hayır! Ama böyle
bir çarpık durum var. Kendi
içimizde rekabet ediyoruz.
Sektör kendi kendine zarar
veriyor.”

Fevzi Apaydın 
“Özel sektör olmadan taşıma sorunu çözülemez”

Ulaşımda çözüm yerinin UKOME olduğunu belirten Apaydın, esnaftan 1,
belediyeden 15 temsilci olunca maçı daha başından kaybettiklerini söyledi.

Fevzi Apaydın



Fevzi Apaydın 
“Özel sektör olmadan taşıma sorunu çözülemez”

TOPLU TAŞIMA BÜTÜN İLLERDE BÜYÜK SORUN
ŞEHİR İÇİNDE MİNİBÜS
OLMAZSA OLMAZ

Minibüsçülerin şehir içi taşıma-
cılığındaki katkısını kimsenin inkâr
edemeyeceğini savunan Apaydın,
minibüsçülere şimdilerde haksızlık
yapıldığı görüşünde. Belediyelerin
otobüs götüremediği mahalle ve
sokaklar olduğunu kaydeden
Apaydın, ”Minibüsler toz toprak
içindeki ücra yerlere, varoşlara
kadar araçlarını götürdü. Şimdi o
varoşlar şehir oldu, değerli hale
geldi. Önemsenmeyen bu yerler-
de para kazanma imkanı artınca,
bu sefer onlar da otobüslerini
oralara götürdüler ama bu defa
yıllarca o yollarda emek vermiş
minibüsçüler mağdur edildi. Peki
şimdi o yıllarda emek vermiş
minibüsçülere ne olacak? Kötü
günlerde, imkanların kısıtlı
olduğu günlerde araba çalıştıran
adamın hakkı ne olacak?
Belediyeler emeklerimizi gasp
etmesin” şeklinde konuştu.

Minibüsçülüğün kendiliğinden
değil, halkın talepleri
doğrultusunda piyasada yer
bulduğunu ifade eden Apaydın, bu
talebin hala sıcaklığını koruduğunu
ve bu istek devam ettikçe de
minibüsçülüğün bitmeyeceğini
söyledi.

ARAÇ FAZLASI VAR
Fevzi Apaydın, şehir içinde ticari

araç sayısının çokluğuna dikkat
çekerken, bu sorunun yıllarca önce
yapılan yanlışların ceremesi olarak
gördüğünü söyledi. Türkiye’deki 17
milyon aracın yüzde 8’ni ticari
araçların oluşturduğunu belirten
Apaydın, taksi plakası dağıtılırken
oldukça bonkör davranıldığını dile
getirdi. 

Gereğinden fazla taksi plakası
verildiğini söyleyen Apaydın,
kabahatin taksicilerde değil ihtiyaç
fazlası satış yapanlarda olduğunu
kaydetti. 

Apaydın iki büyükşehir Ankara
ve İstanbul’daki rakamları paylaştı.
TŞOF başkanın verdiği bilgilere
göre 4.5 milyon nüfuslu Ankara’daki
taksi sayısı 7 bin. 17 milyon kişinin
yaşadığı İstanbul’da ise bu rakam
18 bin civarında. Apaydın, bu
rakamları, “Olması gerekenden iki
kat fazla” şeklinde değerlendirdi.

ESNAF MASADA YALNIZ
KALIYOR 

Esnafın belediyede yaptığı
görüşmelerde, UKOME
toplantılarında yalnız kaldığını
belirten Apaydın, “Esnaf tek bir
temsilci ile yer alırken
belediyelerin 15-16 tane temsilci
oluyor. Esnaf ne kadar haklı
taleplerle gelirse gelsin, belediye
onaylamadıkça mücadeleniz
boşa gidiyor. Bazı belediyeler
esnafın sorunu çözmek için

gayret gösterirken kimi beledi-
yeler ise bu minibüsleri nasıl yok
ederim diye düşünüyor” dedi.

TŞOF Başkanı bu olumsuzluklara
rağmen, sorunların ancak yerel
yönetimlerle birlikte
çözülebileceğini, problemleri en iyi
bilen taraflardan birinin de
belediyeler olduğunu ifade etti.

Çözüm yerleri olarak UKOME’yi
gösteren Apaydın, şehirlerin
gereksinimleri ve hak sahiplerinin
emekleri göz ardı edilmeden
hareket edilmesini tavsiye etti. 

BEDAVA SÜBVANSE
EDİLEBİLİR

65 yaş üstünün toplu taşımayı
ücretsiz kullanılmasıyla, özel
sektörün zarar gördüğünü kayde-
den Apaydın. 65 yaş üstü 8 milyon
kişi olduğunu ve bunların arasında
ücretsiz taşınmaya ihtiyacı
olmayanlar insanlar bulunduğunu
dile getirdi. Sırf bedava olduğu için
günde 10-15 kez otobüslerin
kullanıldığını söyleyen Apaydın şu
soruyu sordu: ”Belediyeler kendi
kurumlarında, örneğinde halk
ekmekte 65 yaş üstüne ücretsiz
ekmek veriyor mu?”

Apaydın, konuyu Başbakan’a
taşıdıklarını ve toplu taşımayı
bedava kullananların ücretlerini
devlet tarafından
karşılanabilmesinin yolunun
arandığının bilgisini verdi.

TŞOF Başkanı’nın İSTESOB ziyaretinde işte bu kare oluştu. (Soldan sağa) Fikret Çelik, Duran Yalçınkaya, 
Halit Yılmaz, Fevzi Apaydın, Mustafa Uzun ve Nezih Mert.
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HABER

İSTESOB 34. Olağan Genel
Kurulu’nda yönetim kurulu
üyeliğine seçilen İstanbul

Trikotaj ve Benzerleri Esnaf ve
Sanatkarlar Odası Başkanı Duran
Yalçınkaya, esnafa açık çağrıda
bulunarak: ”Ne sorununuz varsa
gelin beraber çözelim” dedi.

Daha önce sadece trikotajcıların
başkanı olduğunu hatırlatan
Yalçınkaya, bundan böyle bütün
sektörler için mücadele edeceğini
belirtti. Projelere, önerilere açık biri
olduğunu ifade eden Yalçınkaya,
”Esnafım benden hizmet
istemediğinde üzülürüm. Bizler

bu göreve layık görüldük ve belli
bir sorumluluğumuz var.
Adresimiz belli, isteyen kapımızı
çalar. Ülkemizin kalkınması,
esnafımızın refaha kavuşması için
elimizden geldiğince yardımcı
oluruz” ifadelerini kullandı.

ESNAFIN OLMADIĞI YERDE
KALKINMA OLMAZ

Esnaftan, toplumun çimentosu
diye bahseden Yalçınkaya, küçük
esnafın olmadığı ülkelerde
kalkınmanın da olamayacağını
savundu. “Esnaftan vazgeçmek,
gelişmekten vazgeçmektir”

şeklinde konuşan Yalçınkaya,
Avrupa’yı örnek gösterdi. İstinasız
bütün büyük ekonomilerde esnafın
önemli bir rol oynadığını belirten
Yalçınkaya, bu gerçekten hareketle
esnafın öneminin anlaşılmasını
istedi.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ın
“Küçük olunmadan büyük
olunmaz” sözüne atıfta bulunan
Yalçınkaya, “Bugünün dev
sermayeleri de işlerine küçük
tezgahlarında, az bütçeleriyle
esnaf olarak başladı. Zamanla
büyüdüler. Esnaflık herkesin,
geçmek zorunda olduğu bir
aşamadır. Ticaret burada pişer,
öğrenilir, olgunlaşır. Büyük
sermayeler, varlığını esnafa
borçludur. Biri olmadan diğeri
olmaz. Eğer aralarında bir denge
yoksa, orada ekonomik sorunlar
vardır” dedi.

Esnafın toplumda dengeleyici,
önleyici bir yapısı olduğunu
söyleyen Yalçınkaya, esnafın
toplumsal rolüne dikkat çekti ve
esnaf kaybolursa, sosyal dengenin
de bozulacağını dile getirdi.

Yalçınkaya esnafın sosyolojik ve
ekonomik tanımı; ”Ahi Evran
terbiyesiyle yetişen aşını
paylaşan, alın teri göz nuru ile
geçimini sağlayan, devletin

Yeni dönemde İSTESOB’da başkanvekilliği görevini yürütecek olan Duran
Yalçınkaya, kapısının herkese açık olduğunu ve esnafın ne sorunu varsa,
Başkan Faik Yılmaz’ın önderliğinde mücadeleye hazır olduğunu söyledi.

YALÇINKAYA, ”BİZE YETKİ
VERİLİRSE KAYITDIŞI KALMAZ”

KAPIM HERKESE AÇIK: İSTESOB’un yeni Başkan Vekili Duran Yalçınkaya
yeni görevinin ve sorumluluğunun bilincinde olduğunu, sorunları

çözmek için elinden geleni yapacağını, bunun için de herkese 
kapısının açık olduğunu söyledi.
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istihdam yükünü büyük ölçüde
omuzlarına alan, sağduyuya
sahip, mütevazı insan
topluluğudur” şeklinde yaptı.

HAL VE GİDİŞAT KÖTÜ
Yalçınkaya, esnafın son yıllarda

durumunun kötüye gittiğini ve
bunun önüne bir türlü
geçilemediğini kaydetti. Yalçınkaya
esnafın yaşadığı sorunları, mesleki,
kurumsal, ekonomik ve yasal
mevzuatlar olarak sıraladı ve artık
bütün mesaisini bu konulara
adamaya kararlı olduğunu söyledi.

AVM’lerde ipin ucunun kaçtığını
söyleyen Yalçınkaya, alışveriş
merkezlerine çeki düzen verilmesi
için geç kalınsa da hala bir ümit
içinde olduklarını ifade etti.
AVM’lerin şehir içinde olmasını
kabul edilmez bulan Yalçınkaya,
“Oysa Avrupa’da bu tip yerler
şehrin 5 km dışında. Burada da
aynısı olmalıydı” dedi.

Dünya piyasalarında daralma
yaşandığına dikkat çeken
Yalçınkaya, hemen her ülkede siyasi
ya da ekonomik sorunlar baş
gösterdiğini söyledi. Talep sayısında
azalma olduğunu ve konjonktürün
sürekli değiştiğinden şikayet eden
Yalçınkaya, ”Trikotaj sektörünü ele

alırsak eskiden Romanya,
Polonya, Rusya en büyük en
müşterilerimiz konumundaydı.
Şimdi durum değişti. Slavların
yerini Arap müşteriler aldı.
Haliyle bu da ürünlerin değişmesi
anlamına gelir. Arap ülkelerindeki
giyim kuşamla Avrupa’da
kullanılan ürünler bir değil.
Model bakımından da ürün
bakımından farklı. Esnafın bu
geçiş süreçlerine adapte olmakta
zorluk çektiğini gördük”
tespitinde bulundu.

Yalçınkaya, tüm dünya
piyasalarını etkisine almış Çin
malları hakkında da açıklamalar
yaptı. Toplumun Çin ürünlerine
bakışının değiştiğini kaydeden
Yalçınkaya, artık insanların Çin’den
gelen malların kalitesiz ve sağlıksız
olduğunu kanıksadığını dile getirdi.

ESNAFIN YASASINA 
TADİLAT GEREKİR

Yalçınkaya, 5362 Sayılı Esnaf ve
Sanatkârlar Meslek Kuruluşları
Kanunu’ndan olumlu bir şekilde
bahsetmenin mümkün olmadığı
görüşünde. “Yarım bir yasa
oldu” diyen Yalçınkaya esnafın
taleplerinin ve ihtiyaçlarının
karşılanmadığını vurguladı ve yeni

bir yasa istediklerini söyledi.
En ciddi sıkıntının esnafın

tanımında yaşandığını belirten
Yalçınkaya, “Yasada belirtilen
esnaf biz değiliz. O tanım
değişmedikçe hiçbir sorunu
çözemeyiz” dedi.

KAYIT DIŞINDA ORTAK
HAREKET EDELİM

Yalçınkaya, kayıt dışını kanayan
ve bir türlü durdurulamayan yara
olarak tanımladı. Maliyenin
belediyenin esnaf odalarıyla entegre
çalışması gerektiğini söyleyen
Yalçınkaya, ”Belediye çalışma
ruhsatını veriyor ama odaya kaydı
var mı, ustalık belgesi var mı
bakmıyor. Eğer ortak bir sistem
kurulursa buna müsaade edilmez.
Kimseye oda kaydı olmadan da
ruhsat verilmez” önerisinde
bulundu.

Odalara denetim yetkisi
verilmesini talep eden Yalçınkaya
şunları söyledi: “Bize yetki verilsin,
bakın kayıt dışı kalıyor mu! Şu an
itibariyle sadece sorunu tespit
edebiliyoruz. Herhangi bir
yaptırım gücümüz yok. Öte
yandan kayıt dışında görevini
yerine getirmesi gereken
kurumlar da yetersiz kalıyor.”

“Kayıtdışı için Maliye, belediye ve odalar entegre olmalı”
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Sakarya Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Hasan Alişan,

bugün yaşanılan sorunların
kaynağı olarak başkalarını
görmektense, esnafın kabahati
kendi içinde araması gerektiğini
vurguladı. Özeleştiri yapma
vaktinin geldiğini söyleyen Alişan,
kötü günlerin sebebini dışarıda
aramanın, çözümü zorlaştıracağını
ifade etti.

ESNAFI BATIRAN 
AVM DEĞİL

38 bin üyeye sahip SESOB’da
73 meslek odası bulunuyor. SESOB
Başkanı Hasan Alişan, kendi
deyimiyle, “Pıtırık” gibi çoğalan
AVM’lerin esnafın zor günler
yaşamasının nedeni olmadığını
belirtti. Alişan, ”AVM’ler artık
çağın bir gereği. Bunu
kabullenmek gerek. Esnafı
batıran alışveriş merkezleri
değil, kendini yenilemeyen
esnaftır. Babasından,
dedesinden öğrendiği şekilde
işleri yürütmeye çalışanlar var
ama maalesef onlar batmak
zorunda. Artık 21.yüzyıldayız,

günümüz şartları ve gereksi-
nimleri bellidir. Esnaf da çağın
şartlarına uygun bir şekilde,
artık imkanları ölçüsünde
kendisini yenilemelidir,
geliştirmelidir” şeklinde konuştu.

Müşteriye “Al” demek yerine
“Buyur” demenin bile bir gelişme,
yenilenme emaresi olacağını
söyleyen Hasan Alişan, esnaflığın
cana yakınlığı, her zaman taze
ürün satma imkanı gibi detaylar
sayesinde her zaman AVM’lerin bir

adım önünde olduğunu dile
getirdi. 

Alişan, ”Esnafın gün içindeki
harcamalarının büyük bir
bölümünü çay ocağına ödediği
paralar oluşturur. Çünkü esnaf,
her müşterisine bir çay ikram
etme alışkanlığına sahiptir.
Müşterimizi daha sıcak
karşılarız. Bunu bir AVM’de
göremezsiniz. Esnaf yanınızda
para yoksa, daha sonra
ödeminize imkan tanır, AVM’de

HABER

Sakarya Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği (SESOB) Başkanı Hasan 
Alişan, ”AVM’lere değil, alışkanlıklara yeniliyoruz” ifadelerini kullandı. 
Hasan Alişan, çağa ayak uydurmayan esnafın yok olmaya mecbur 
olduğunu söyledi.

HASAN ALİŞAN,
TESK’İ YETERSİZ BULDU

Hasan Alişan esnaf odaları ve
üst kuruluşların bir eğitim

yuvası haline gelmesini
istedi. Alişan, TESK’in

eğitimlere ön ayak olması
gerektiğinin altını çizdi.
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bu mümkün mü? Biz bu
avantajlarımızı kullanır ve
kendimizi geliştirirsek insanlar
da bizi tercih edecektir”
ifadelerini kullandı.

YEREL ÇALIŞMALAR
YETERLİ DEĞİL

Esnafın sorunlarına çare olmak
için, yerelde birliklerin, odaların
yürüteceği müzakerelerin yeterli
olmayacağını savunan Alişan,
TESK’in etkin politika yürütmesi
gerektiğini söyledi. Zirve kuruluş
olarak nitelendirdiği TESK’in,
faaliyetlerini yetersiz bulan Alişan,
bu durum değişmedikçe, esnafın
durumunun da değişmeyeceğini
iddia etti. 

Ulusal bazda etkisiz kalındığını
savunan Alişan, sorumluluğun da
TESK’in üzerinde olduğunu
belirtti. Muktedir yöneticilere
ihtiyaç duyduklarını ifade eden
Alişan, aksi halde sorunların
çözüme kavuşamayacağını
söyledi. 

EĞİTİM MERKEZİ
OLMALIYIZ

Alişan, birliklerin ve esnaf
odalarının eğitim merkezleri halini
almasının en doğrusu olacağını
dile getirdi. Sadece aidat toplayan
kurumlar gibi davranmanın yanlış
olacağını ifade eden Alişan,
“Eğitim merkezleri halini
almalıyız” sözlerini kullandı. 

SESOB’un çok başarılı eğitim
faaliyetleri yürüttüğünü ifade
eden Alişan, 2013 yılında
toplamda 7 bin kişiye, en azı 48
saat süren eğitimler verdiklerinin
bilgisini paylaştı.

4 meslek dalında, Mesleki
Yeterlilik Kurumu tarafından
onaylı belge verdiklerini açıklayan
Alişan, bu alanda da tek
olduklarını söyledi. Bu çıtayı daha
da yükseltmeyi hedeflediklerini

belirten Alişan, ”Sakarya esnaf
teşkilatı olarak çok şükür bizim
bu tür eğitimler vermeye
gücümüz yetiyor. Ama buna
imkanı olmayan, çalışanının
maaşını ödemekte bile zorlanan
kurumlarımız var. İstanbul gibi
Sakarya gibi büyük illerdeki
teşkilatlar eğitim verebiliyor
ama birçok ilimiz için bu söz
konusu değil. Bu noktada
TESK’in destek sağlaması
gerekiyor” ifadelerini kullandı.

ESNAFIN ESAMESİ
OKUNMUYOR

Ticaret ve sanayi odalarının
hemen her kurum ve faaliyet

içerisinde yer aldığını söyleyen
Alişan, esnafın ise sadece çıraklık
kurulu toplantısında bir temsilci
bulundurabildiğini ifade etti. Oysa
esnafın da, ekonomi ve ülke için
en az diğeri kadar öneme sahip
olduğunu dile getiren Alişan, bir
kez daha yenileyerek ”TESK etkin
olmadıkça. Bu istekler temenni
olarak kalır” şeklinde konuştu.

Sakarya Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği Başkanı Hasan
Alişan, sıraladığı bütün bu
olumsuz şartlara rağmen, esnafın
her zaman baki olacağını da
sözlerine ekledi ve yine
”Kendinizi yenileyin, çağa ayak
uydurun” çağrısında bulundu. 

Sakarya Başkanı Hasan Alişan’dan esnafa özeleştiri

SESOB Başkanı Alişan 2013 yılında 7 bin kişiye eğitim 
verdiklerini söyledi.



Anayasamızın 67’inci maddesinde; ”Seçim
kanunları temsilde adalet ve yöne-
timde istikrar ilkelerini bağdaştıracak

biçimde düzenlenir” denilmektedir. 
Çok partili sisteme geçtiğimiz 1946 seçim-

lerinden bu yana seçim kanunları sık sık değişikliğe
uğramıştır. Örneğin;1961 Anayasası’na kadar
çoğunluk sistemi esastı. Her ilde en çok oy alan
parti o ilin tüm milletvekillerini kazanmış sayılıyor-
du. 1961 Anayasası’ndan sonraki dönemde milli
bakiye sistemi uygulandı. Her parti seçim böl-
gesinde aldığı oya göre milletvekili çıkarıyor, artık
oylar başka illerdeki artık oylarla birleştirilip sayı bir
milletvekili için yeterli ise o parti bir milletvekili
daha kazanıyordu. 1982 Anayasası’ndan sonra
barajlı D'Hondt sistemi yürürlüğe girdi. Bu sis-
temde oy oranı ülke düzeyinde %10’u aşmayan
partiler hiç milletvekili çıkaramamaktadır. Gerekçe
olarak ise “Yönetimde istikrar” denilmektedir.
Öbür taraftan bu uygulamayı abartılı ve yanlış bu-
lanlar, “Temsilde adalet” ilkesini savunmaktadır.
Bir de bizim gibi düşünenler var. Ülkemiz bakımın-
dan barajın %3 - %5 seviyesinde olması böylece
hem temsilde adaletin, hem de yönetimde is-
tikrarın sağlanacağını savunmaktayız. Tabi ki hiç
baraj olmasın diyenler de az değil. 

Seçimler konusunda bu özet bilgiyi sunduktan
sonra, esas konumuza geçmek istiyorum. Kamu
kurumu niteliğindeki esnaf ve sanatkarlar
meslek kuruluşlarının genel kurul toplantıları
ve seçimleri:  

5362 sayılı Esnaf ve Sanatkarlar Meslek Kuru-
luşları Kanunu’nun 3/l- maddesine göre bu kuru-
luşlar; oda, birlik, federasyon ve
konfederasyondur. Bu kuruluşların genel kurul-
ları; odalarda üyeleriyle, birlik ve federasyonlarda
bağlı odaların başkan ve yönetim kurulu üyeleriyle
birliğin ve federasyonun görevde bulunan başkanı,
yönetim ve denetim kurulu üyeleriyle; konfederas-
yonda ise birlik ve federasyonların başkan ve yöne-
tim kurulu üyeleriyle konfederasyonun görevde
bulunan genel başkanı, yönetim kurulu ve dışarı-
dan seçilen üyeler hariç denetim kurulu
üyelerinden oluşmaktadır. 

Odaların genel kurulunun, genel kurul tarihin-
den en az altı ay önce odaya kaydolmuş üyelerden
oluşması temsilde adalet ve yönetimde istikrar
bakımından en doğru ve demokratik olandır. Ama
odaların üst kuruluşlarının özellikle de

Konfederasyon
genel kurulu-
nun teşkili bize
göre akli,
mantiki,
vicdani ve
demokratik
anlayışla
bağdaşma-
maktadır. Bağlı
oda sayısı 25 ve
daha az olan birlikler 5, 121 ve daha üstünde olan-
lar 11 temsilciyle (İSTESOB 152 oda), federasyon-
larda oda sayısı 75 ve daha az olanlarda 9, 126 ve
daha fazla olanlarda 13’tür. Birlik ve federasyon-
larda oda sayısı yanında üye sayısı bakımından da
adaletli bir ölçü söz konusu değildir. Bildiğimiz
kadarıyla 10 odanın ve toplam onbin üyenin al-
tında birlikler var. Ne var ki konfederasyon genel
kurulunda bu birliklerle 121 odadan fazla ve yüzelli
bini aşkın toplam üyeyi  temsil eden birliklerin
temsilci sayısı farklı 11-5=7’dir. 

Nereden bakılırsa bakılsın bu uygulama
savunulamaz. Öyleyse ne yapılmalıdır.
Anayasamızın 135’inci maddesinde ifadesini bulan
“kamu kurumu niteliğindeki diğer meslek kuru-
luşlarındaki düzenlemeye bakmalıyız.” Çünkü
sayısı 18’i bulan bu kuruluşlardan biri de esnaf ve
sanatkarlar meslek kuruluşudur. Hemen belirtelim
ki, meslek kuruluşlarının hiç birinde belirttiğimiz
sistem ve uygulama yoktur. Hepsinin üst kuruluş
seçimleri DELEGE usulüne tabidir. 

Önerimiz;
a- Odalardaki uygulama aynen devam

etmelidir. 
b- Birlik ve federasyon genel kurul toplantısı için

bağlı odaların üye sayısı esas alınmalı ve buna
göre kademeli olarak üst kuruluş delegeleri
seçilmelidir. 

c- Konfederasyon genel kurul toplantısı için
birlik ve federasyonların üye sayısına göre veya
her ilin çıkardığı milletvekili sayısı kadar delege
seçilmelidir. 

Hak ve adaletin bir an önce gerçekleşmesi için,
Eylül ayında yapılacak Türkiye Esnaf ve Sanatkarlar
Konfederasyonu (TESK) genel kurul toplantısı ve
sonrasında uygulanmak üzere görüş ve talebimizin
değerlendirilerek gerekli yasal düzenlemenin
yapılması halisane temennimizdir.

HUKUK KÖŞESİ

Av. Ahmet Kemal 
FERLENGEZ
Hukuk Müşaviri

TEMSİLDE ADALET
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SGK İL MÜDÜRÜ İSTESOB’DA

Sosyal Güvenlik Haftası’nda
konu kayıt dışı

Sosyal Güvenlik haftası
nedeniyle İSTESOB'da
gerçekleştirilen ziyarette

İstanbul Sosyal Güvenlik İl
Müdürü Murat Göktaş ile
yardımcıları Salih Köroğlu,
Ahmet Erdoğan, Kasım Karakaş
ve Mürsel Baki vardı. 

KAYIT DIŞI KANAYAN 
YARA

İSTESOB yönetim kurulu ile bir
araya gelen SGK yetkilileri,
karşılıklı beklentilerini aktarma
fırsatı buldu. İSTESOB
yönetimi kayıt dışından
duyduğu memnuniyetsizliği
dile getirdi ve denetimlerin
etkin bir şekilde yapılmasını
talep etti. 

Başkan Faik Yılmaz esnafın

kayıt dışı iş yerleri ve bu yerlerde
sigortasız çalıştırılan insanları da
gündeme getirdi.

Sosyal güvenliğin toplumda
daha geniş bir bilinçle kutlanması
için, ülkemizde kalkınmanın ve
sosyal güvenlik bilincinin aynı
paralelde ilerlediğinin
vurgulanması gerektiğini belirten
yöneticiler, bunu tüm
kurumlardan beklediklerini ifade
ettiler. Sosyal güvenlik
haftasında gerçekleştirilecek olan
etkinlikler hakkında İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz ve Yönetim
Kurulu Üyeleri’ne detaylı bilgi
verildi.

EMEKLİ ESNAFTAN KESİNTİ
YAPILMASIN

İSTESOB yönetimi, emekli olan

vatandaşlardan Sosyal
Güvenlik Destek Primi adı
altında yapılan kesintiye dur
denilmesini istedi. İSTESOB
yönetimi bu tür destek
primlerinden dolayı çalışan
emeklilerin kayıt dışında kaldığını
söyledi. 

Emekli olan kişileri
çalıştırmanın işyerlerine mali bir
külfeti olduğundan dolayı bu
duruma kimsenin yanaşmadığını
belirten İSTESOB yönetimi, yeni
bir düzenlemenin aciliyetini dile
getirdi.

Ziyaret sonunda Sosyal
Güvenlik İl Müdürü Murat
Göktaş, İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz’a Sosyal Güvenlik Haftası
anısına el işlemeli bir tabak hediye
etti.  

Sosyal Güvenlik İl Müdürü Murat Göktaş ve beraberindeki heyet İSTESOB’u
ziyaret etti. Sosyal Güvenlik Haftası nedeniyle gerçekleşen ziyarette, Başkan
Faik Yılmaz SGK’dan esnafın beklentilerini de aktardı.

İSTESOB yönetimi, esnafın sigorta primlerinde yaşadığı sıkıntıları SGK İl Müdürlüğü Yönetimi’ne aktardı.
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Belediye, pazarı 
bodrum kata aldı 

Yeraltına giriş çıkış için
tek bir kapı olması tam
bir facia olarak nitelendi.

İstanbul Pazarcılar Odası Başkanı
Mesut Şengün düzenlemeyi,
“Faciaya açık davet olarak”
yorumlarken, esnaf ise “Asla
yerin altına girmeyeceğiz.
Müşterilerimizin çoğu kadın ve
çocuk. Bir yangın çıksa facia
yaşanır” dediler.

Otopark olarak işletilen alanın
bir katını bundan sonra pazar
olarak kullanılacağını açıklayan
Güngören Belediyesi’ne ilk tepki,
İstanbul Pazarcılar Esnaf
Odası’ndan ve vatandaştan geldi.

Kapalı alanda pazar
olamayacağını vurgulayan

Pazarcılar Odası Başkanı Mesut
Şengün, ”Yerin altında pazar
olmaz. Bu pazarların ruhuna
ters. Havasız, kapalı alanda

binlerce insanı yerin altına
sokmak, faciaya yol açar.
Burada havalandırma büyük
sorun olacak, sebze ve meyveler
tazeliğini kaybedecek.
Sağlıksız, hijyen şartlarını
zorlayan bir ortam oluşacak.
Kısacası pazarlar, pazar olma
özelliğini kaybedecek. Bu
düzenlemeden derhal vazgeçil-
meli” şeklinde konuştu.

175 araç kapasiteli otoparkta,
yeterli alanın olmadığını belirten
Şengün, kolonlar arasındaki
mesafenin tezgah kurmaya müsait
olmadığını ifade etti. Otoparktaki
kolonlar arasındaki mesafe 6 m.
oda başkanı bizzat ölçtüğü
mesafenin yeterli olmadığını

Güngören Belediyesi, pazar alanını yer altı otoparkına inşaat edince işler
karıştı. Karar, pazarcı esnafında infiale yol açtı ve “Ölmeden mezara
girmeyiz” dedirtti. 

HABER

Mesut Şengün, parkın yeşil olmayan alanının pazar yeri olarak
kullanılmaya müsait olduğunu söyledi. Şengün, yer altındaki bir pazara

hiçbir esnafın girmeyeceğini belirtti.

Şengün, yer altında kurulması planlanan pazarın güvenlik zafiyeti
yaratacağı uyarısı yaptı ve çok geç olmadan düzenlemeden

vazgeçilmesini istedi.
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“ÖLMEDEN MEZARA GİRMEYİZ”

belirtti. Şengün, bu alanda
kurulacak tezgahlar sonrası
vatandaşın pazar içinde
dolaşmasına yetecek alanın da
kalmayacağını iddia etti. 

Şengün, pazar esnafı gibi
vatandaşın da böyle bir
düzenlemeye sıcak
bakmayacağını da sözlerine
ekledi.

SOMA FACİASI ÖRNEK
OLMALI

Tüm dünyayı yasa boğan
Soma’daki maden faciasının
ardından, yeni facialara zemin
hazırlandığını savunan Şengün,
”Soma bize örnek olmalı. Testi
kırılmadan önce önlemler
alınmalı. Bu pazarın sadece bir
girişi var. Bir yangın çıktığında
nasıl tahliye yapılacak. En ufak
panikte bile büyük bir izdiham
yaşanma olasılığı var. İnsanlar
pazarlara çocuklarıyla birlikte
geliyor. Bir panik halinde ortaya
çıkacak tabloyu aklıma bile
getirmek istemiyorum.
Sorumlu kişiler bunları göz
ardı etmemeli” ifadelerini
kullandı.

Pazarlara insanların nefes
almak için gittiğini söyleyen
Şengün, “Biz pazarlara

istediğimiz her noktadan
girmeye, çıkmaya alışığız.
Burada ise tek nokta var.
Araçlar yüklemelerini içeride
yapacak. Araçlardan çıkan
egsoz dumanının havasız
ortamda yok olması mümkün
değil. İnsanlar gün boyu
egsozlu havayı mı soluyacak?
Ya buradaki meyve, sebzeye ne
olacak? İnsanlar pazarlara taze
ürün almak için, rahat bir nefes
almak için geliyor. Bu şartlarda,
nefes almak mümkün değil.
Neden rahat rahat açık havada
dolaşmak varken, insanlar yerin
altına girsin ki” şeklinde
konuştu.

BİZE SORULSAYDI
ANLATIRDIK

Mesut Şengün, pazar alanı
düzenlenirken kendilerinden fikir
alınmadığını, eğer danışılsaydı,
”Bu sorun baştan çözülürdü”
dedi. Bir pazar yerinde olması
gereken asgari şartların, burada
sağlanmasının mümkün
olmadığını kaydeden Şengün,
itirazlarını belediyeye iletmiş. Şu
ana kadar olumlu bir geri dönüş
almadığını aktaran Şengün, eninde
sonunda yanlıştan dönüleceği
konusunda ise umutlu.

ESNAF BURAYA GİRMEZ
Şengün, çalışma şartlarının çok

kötü, müşteri potansiyelinin az
olduğu böylesi bir tesise esnafın
girmeyeceğini kaydetti. Bakırköy
Meydanı ve Bakırköy yer altı
çarsısından örnek veren Şengün,
meydandaki kalabalığa kıyasla yer
altı çarşısına ilginin çok az
olduğuna dikkat çekti. 

Esnafın kendisine “O oto-
parktan dönüştürme pazarda
çalışmak diri diri mezara girmek
olur” dediğini aktaran Şengün,
yeni bir proje sundu.

Şengün, otopark alanın
üstündeki alanda kot farkı
oluşturularak alçakta, yeşil
alandan bağımsız bölgenin pazar
alanı olarak kullanabileceğini
söyledi. “Henüz geç değil”
diyen Şengün, hatadan
dönüşün mümkün olduğunu
ifade etti.

MECLİS KARARI ÇIKTI
Mesut Şengün’ün otoparkta

incelemeler yaptığını gören
otopark yetkilileri, alanın pazar
yerine dönüştürülme sürecinin ne
zaman başlayacağını oda
başkanına sordu. Şengün ise
otoparktaki yetkililere kararın il
meclisinden geçtiğini aktardı. 
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DÜĞÜN SALONCULARINA
EĞİTİM VE PAZARLAMA 

Toplantı ve Düğün Salonları
İşletmecileri Esnaf Odası
üyeleri eğitim ve istişare

toplantısında bir araya geldi. Oda
Başkanı Ümit Yaşar Demir, düğün
salonlarının özellik arz bina
kapsamından çıktığı müjdesini
esnafıyla paylaştı.

22 Mayıs’ta Çağlayan’daki Figaro
Düğün Salonu’nda bir araya gelen
esnaf odası üyeleri, artık bir gelenek
halini alan toplantıların bir yenisini
daha gerçekleştirdi. Toplantı ve
Düğün Salonları İşletmecileri Esnaf
Odası Başkanı Ümit Yaşar Demir
tarafından son bir yılda yapılan
çalışmalar anlatılırken, düğün
salonlarının yasal konularda
yaşadığı sıkıntıların büyük ölçüde
üstüne gidildiğini görüldü. Düğün
salonları ruhsatı için özellik arz eden
bina şartının kalkması toplantıda,
esnaf adına elde edilen en büyük
kazanç olarak değerlendirildi.

Esnaf Odası Başkanı Demir’in
ardından, Hijyen Eğitimi
Yönetmeliği, 6331 sayılı İş Sağlığı ve
Güvenliği Yasası, Satış ve Pazarlama,
Çevresel Gürültünün
Değerlendirmesi ve Yönetimi
başlıkları altında esnafa sunum
yapıldı. Eğitim seminerinde,
sponsorlar da yer aldı ve yeni sezon
ürünleri hakkında esnafı
bilgilendirdi.

Hijyen Eğitim Yönetmeliği
konusu İSTESOB Eğitim Müdürü
Muzaffer Garip tarafından verildi.
Garip, hijyen şartlarına asgari
düzeyde uyulması gerektiğini
söylerken, olası yaptırımlar
hakkında da esnafı bilgilendirdi.
Garip, hijyen eğitim belgesi
almanın zorunlu olduğunu
hatırlatırken, son tarih olarak 5
Temmuz 2014 tarihini verdi. Garip,
bu tarihten itibaren hijyen eğitim
belgesi almamış işletmecilerin, para
cezasına çaptırılacağı konusunda
uyardı.

Daha sonra esnafa iş sağlığı ve
güvenliği konusunda eğitim verildi.
Soma’da yaşanan maden faciasının
örnek verildiği toplantıda, iş

güvenliği konusunun ne kadar
önemli olduğuna dikkat çekildi.
Yasa çerçevesinde yerine getirilmesi
gerekilen hükümlerin anlatıldığı
toplantıda ”Önlemek,
ödemekten daha ucuz ve daha
insancıldır” vurgusu yapıldı.

PAZARLAMADA ALTIN
TİYOLAR

Seminerin en dikkat çekici
bölümlerinden biri İsmail Karasu
tarafından verilen Satış ve
Pazarlama konulu seminer oldu.
Karasu, düğün salonları
işletmecilerine pazarlama
tekniklerinde 21. yüzyılın altın
kurallarını anlattı. Gülümsemenin,
müşteri ile iyi diyalogun önemine

Düğün salonları hareketlenirken, düğün salonu işletmecileri de sezona 
hazırlık eğitimine katıldı. 

HABER

Oda Başkanı Ümit Yaşar Demir, düğün organizasyonları için bir fuar
düzenlemeyi planladıklarını açıkladı.
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ÜMİT BAŞKANDAN ÜYELERE MÜJDELİ HABER

vurgu yapan Karasu,
”Müşterileriniz artık sizin
patronunuzdur. Müşteriniz varsa
siz varsınız” şeklinde açıklamalarda
bulundu. Digital bir çağa girildiğini
belirten Karasu, eski alışkanların-
dan vazgeçmeyen kurumların yok
olmaya mahkum olduğunu söyledi.
Sosyal medyayı, önemli bir
pazarlama alanı olarak gören
Karasu, bu mecraları kullanmakta
gecikmeyin uyarısında bulundu.

DÜĞÜN SALONLARINDA
YÜZLER GÜLÜYOR

Yaz mevsiminin gelmesiyle
düğün salonlarında işlerinde
hareketlilik yaşanmaya başlandı.
Rekabetin çetin bir hal aldığını
savunan esnaf ise hizmet konu-
sunda iddialı olduğunu ifade etti.

Toplantı ve Düğün Salonları
İşletmecileri Esnaf Odası’nın eğitim
ve istişare toplantısına katılan esnaf
yaz mevsiminden beklentilerini ve
sektörün genel durumunu İstanbul
Esnaf Dergisi’ne anlattı. Esnaf, işlerin
yaz mevsimiyle birlikte yoğunluk
kazandığını belirtirken kimi esnaf
da, düğün sezonu için artık yaz kış
fark etmediğini dile getirdi.

HİZMET KONUSUNDA
REKABET ÇOK ÇETİN

Adem Sönmez, hizmet
konusunda düğün salonlarının

birbiriyle amansız bir rekabete
girdiğini aktardı ve bu konuda
esnafın yapabilecek çok şeyi
olduğunu söyledi. Sönmez, “Yaz
dönemindeki bütün günler
şimdiden doldu. Tek bir boş bir
gün bile kalmadı. İstanbul’da çok
lüks, düğün yapmaya imkan
tanıyan mekanlar var. Biz bura-
larla verdiğimiz hizmet
sayesinde rekabet edebiliriz”
dedi.

Görüşlerine başvurduğumuz
isimlerden Sercan Eryılmaz ise
düğünler için yaz aylarının şart
olmadığını, halkın da bu
alışkanlıktan vazgeçmeye
başladığını kaydetti. Eryılmaz’a göre
artık dört mevsim de düğün
yapmaya müsait ve insanlar da
bunun bilincinde. Eryılmaz, Kurban
ve Ramazan bayramının yaza denk
gelmesinin de bu değişimde katkısı

olduğunu sözlerine ekledi.
Aynı zamanda Yönetim Kurulu

Üyesi de olan Tuncay Ceran ise
rekabetin çok üst seviyelere
çıktığını savundu ve yenilikçi,
çağdaş olmanın ayakta kalabilmek
için birinci öncelik olduğunu
vurguladı. Tuncay
meslektaşlarından da bir isteği
oldu. Ceran, “Esnafla ortak
hareket etmemiz lazım. Esnaf
odamız çatısı altında aldığımız
kararları uygulamamız lazım.
Eğer ortak hareket edersek,
hepimiz kazançlı çıkarız”
ifadelerini kullandı.

Konuştuğumuz isimler
odalarının faaliyetleri konusunda
ise görüş birliği içinde oldu. Esnaf
odalarının kendilerine çok katkı
sunduğunu dile getiren isimler,
hizmetleri takdirle karşıladıklarını
söyledi.

İsmail Karasu, yaptığı sunumda, güler yüzlü olmanın ve işini severek yapmanın önemine dikkat çekti.

Esnaf, odanın verdiği eğitimlerden dolayı memnun olduğunu ifade etti,
ayrıca yaz sezonun düğün salonları için bereketli geçeceğini söyledi.



Bünyesinde 250 bin esnaf ve sanatkarı
barındıran İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odalar Birliği’nin 34. Olağan Kongresi

11.05.2014 tarihinde Sütlüce Kongre Merkezinde
yapılmıştır. Kongre sonucunda Sayın Faik Yılmaz
ve ekibi kongreye katılan delegenin % 77 ‘sinin
oyunu alarak yönetime yeniden seçilmişlerdir.
Sayın Faik Yılmaz ve ekibini candan kutluyor,
başarılar diliyoruz. Ancak yeni dönemde bu
ekipten, esnaf ve sanatkarlar adına beklentilerim
bulunmaktadır. Şöyle ki; 

- Yeni işyeri açan veya işine devam eden esnaf
ve sanatkarların en yakını, sırdaşı ve yönlendireni
muhasebecileridir. Bu kadar yakın ilişki içerisinde
olan başka bir meslek dalı yoktur. Hal böyle iken
bazı muhasebeci meslektaşlarımız esnaf ve
sanatkarları, esnaf ve sanatkarlar odalarına kayıt
olmaları doğrultusunda yönlendirmeleri
gerekirken, tam tersine ticaret odalarına kayıt
olmaları doğrultusunda yönlendirmektedirler. 

Bu hatalı uygulamaların en aza indirilmesi için
Birlik olarak İstanbul Serbest Muhasebeci Mali
Müşavirler Odası’nın sayın yöneticileri ve üyeleri
ile müşterek toplantılar yapılıp, konunun aydın-
latılarak soruna mutlaka çözüm aranmalıdır. 

- Son 10 yılda İstanbul’da 450 bini bulan
esnaf ve sanatkar sayısı şu an yaklaşık 250 bin
sayısına inmiş bulunmaktadır. Nedeni ise hiçbir
plan, proje ve toplumun sosyal yapısına bakıl-
madan her köşeye inşaa edilen ve izin verilen
AVM’lerdir. İşi bırakan esnaf ve sanatkarlar
nereye gitmektedir? Tabii ki işsizler ordusuna
katılmaya gitmektedirler. Eskiden çalıştırdığı bir
işçisi ile ekonomiye küçük de olsa bir katkısı olan
esnaf ve sanatkarlar işsizler ordusuna dahil
edilerek, muhtaç hale getirilmişlerdir. Neo liberal
ekonomik gidişat iyi değildir. AVM konuları

hükümet ile
görüşülerek
halkımızın
sosyal çimen-
tosu olan
esnafların yaşatılması amacı doğrultusunda
çözüm üretilmelidir. 

- Esnaf ve sanatkarların geleceğini
düzenleyen Gümrük ve Ticaret Bakanlığı tarafın-
dan hazırlanan ESNAF VE SANATKARLAR
DEĞİŞİM, DÖNÜŞÜM, DESTEK -3D- STRATEJİ
BELGESİ EYLEM PLANI’nın 2014/Ekim ayında
yapılacak Esnaf Şura’sında uygulama takvimine
alınması mutlaka sağlanmalıdır. 

- Birliğe bağlı 152 meslek odamız günün
şartlarına göre revize edilerek güçlü hale
getirilmelidir.  

- İstanbul’da faaliyet gösteren esnaf ve
sanatkarlar Türkiye’nin itici gücüdür.
Bundan dolayı İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odalar Birliği olarak AB ülkelerinde faaliyet
gösteren esnaf birlikleri ile yakın ilişkiler
kurulmalıdır. 

Yılda en az bir defa, ufuklarını açmak amacıyla
değişik meslek gruplarını bir araya getirmek
suretiyle AB ülkeleri ziyaret edilmelidir. 

Köşemizin sınırlı olmasından dolayı diğer
taleplerimizi ileriki günlerde yazı konusu yaparak
yeni yönetime ulaştırmaya gayret göstereceğim. 

Yeniden seçilen Sayın Faik Yılmaz ve
ekibinin yukarıda sıralamış olduğum taleplerimi
geçmiş yıllarda yaşadıkları tecrübeleri, bilgileri,
görgüleri, sevecen ve birleştirici yapılarıyla
başaracaklarına inanmaktayım. 

Bu duygularla yeni seçilen Birlik yönetiminin
esnaf ve sanatkar camiasına hayırlı olmasını
temenni ederim. 

MAKALE

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir

YENİ DÖNEM 
VE

YENİ BİR SAYFA
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Gümrük ve Ticaret Bakan
Yardımcısı Fatih Metin,
Esnaf ve Sanatkarları

Teşvik ve Destek Sistemi (ESDEP)
Projesi’nin son aşamaya geldiğini
bildirdi. Metin, “ESDEP projesi son
aşamasına geldi. 2014 yılının
ikinci yarısından sonra ayrı bir
proje kaynağıyla esnafımıza ayrı
bir destek sunacağız” dedi.

Gümrük ve Ticaret Bakan
Yardımcısı Metin, esnafın büyük
umut beslediği ESDEP projesi için
tarih verdi. Haziran ayından itibaren
esnafa yönelik yeni destek
paketlerini duyuracaklarını belirten
Metin, “Bugüne kadar bütün
ekonomik buhranların altından
kalkarken büyük fedakarlık
gösteren esnaf kardeşlerimizin
kalkınmasını ve büyümesini
sağlayacağız" ifadelerini kullandı.

“CEFAYI ESNAF ÇEKTİ”
9 Nisan 2010 tarihi itibariyle

yürürlüğe konulan Esnaf ve
Sanatkarlar Değişim, Dönüşüm,
Destek Strateji Belgesi (3D) ve Eylem
Planı (ESDEP) 7 öncelik, 30 tedbirden
oluşuyor. Projeyle, kamu kurum ve
kuruluşları ile birlikte esnaf
sanatkarlar meslek kuruluşlarının da
katılımıyla esnafın rekabet gücünün
artırılması ile değişim ve

dönüşümün desteklenmesi
amaçlanıyor.

Metin, Esnaf ve Sanatkarlar Kredi
ve Kefalet Kooperatifleri Göller Bölge
Birliği’nin, Burdur'da yapılan hizmet
binasının açılışında, Türkiye'nin
kurulduğu günden bu yana atılım ve
gayret içerisinde olduğunu söyledi.
Bu gayret gösterilirken çok ciddi
ekonomik sıkıntıların da yaşandığını
dile getiren Metin, sıkıntıların
azaltılmasında en büyük fedakarlığın
hep esnaf teşkilatının sırtında
olduğunu kaydetti.

Metin, eli ve kapısı her zaman
açık esnafın toplumun yapı taşlarını
oluşturduğunu vurguladı. Başta
Başbakan R. Tayyip Erdoğan olmak
üzere hükümet olarak parlamento-
da yasal düzenleme ve maddi
destek konularında çalışmaları
yaptıklarını dile getiren Metin,
"Bugün 1,5 milyonu aşan esnafı-
mız var. Aileleriyle 8 milyonu
bulan bir yapı. Esnafımızı
ekonomimizin lokomotifi olarak
görüyoruz ama takdir edersiniz ki

dünya da Türkiye de değişiyor ve
gelişiyor. Dolayısıyla esnafımızın
da teşkilat olarak bu değişime
ayak uydurması gerekiyor" diye
konuştu.

Metin, iktidara geldiklerinde çok
az sayıda esnafa yüzde 57 faizle en
fazla 5 bin lira kredi kullandırıldığını
hatırlattı. Başbakan Erdoğan'ın ilan
ettiği gibi faizlerin yüzde 57'lerden
yüzde 4'lere düştüğünün altını çizen
Metin, "Yüz binlerce esnafımızın
kullandığı kredi imkanı her esnaf
için 125 bin liraya çıktı.
Önümüzdeki dönemde bölgele-
rin, kademesine ve sınıflandırma-
sına göre 100- 200 bin liraya
kadar kredi kullandırabilmesine
imkan sağladık" dedi.

Metin, şöyle devam etti:
"2014'ün ikinci yarısından sonra
bu projeler bir bir hayata geçecek.
Projelerimizle vatandaşımızın,
esnafımızın vergi yükünü, sosyal
güvenlik kurumu yükünü almaya
çalışıyoruz. İlk defa burada
açıklıyoruz, ESDEP Projesi son
aşamasına geldi. 2014 yılının
ikinci yarısından sonra ayrı bir
proje kaynağıyla esnafımıza ayrı
bir desteği vereceğiz. Hayırlı,
uğurlu olsun. ESDEP Projesiyle
ilgili ilanımıza önümüzdeki
dönemlerde çıkacağız."

ESNAFA YENİ DESTEK PAKETİ YOLDA

ESNAFA 
ESDEP MÜJDESİ

Esnafa can simidi olmaya aday yeni destek paketi yolda. Müjdeyi Bakan 
Yardımcısı Fatih Metin verdi. 

Fatih Metin ve Faik Yılmaz
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Esnaf sanatkarın çok çeşitli
nedenlerle dükkan
kapatmak zorunda

kaldığı son dönemlerde, esnaf
sayısında rekor bir gerileme
yaşandı. Sermaye kuruluşlarıyla
giriştiği rekabette hayat
mücadelesi veren esnafın durumu
Türkiye Ekonomi Politikaları
Araştırma Vakfı’nın ‘İstihdam
İzleme Bülteni’ rakamlarına da
yansıdı.

Türkiye genelinde esnaf sayısı
geçen yıla göre tam 64 bin (yüzde
3,4) azaldı. 81 ilin 48’in de geçen
yıla göre esnaf sayısı düşüş
gözlendi.

ESNAFIN EN FAZLA
DÜKKAN KAPATTIĞI 
İL İSTANBUL

Geçen yıla göre esnaf sayısı en
fazla İstanbul, Ankara ve İzmir’de
azaldı. Mevsimsellikten
arındırılmış seride Ekim 2012’de
serideki en üst seviyeye ulaşan
esnaf sayısı Ocak 2014’e kadar
düşme eğilimini sürdürdü.
Ekonomiyi soğutma tedbirleri
alınan Ekim 2012’den Ocak
2014’e esnaf sayısı 118 bin
azaldı.

İstihdam İzleme Bülteni’ne
göre, 81 ilin 48’inde geçen yıla
göre esnaf sayısı azaldı. En büyük

azalma İstanbul, Ankara ve
İzmir’de gözlendi. Esnaf sayısı
İstanbul’da 31 bin azalarak 441
bine, Ankara’da 8 bin azalarak 118
bine, İzmir’de 7 bin azalarak 108
bine geriledi. Üç büyük kentin
yanı sıra Mersin, Bursa, Hatay,
Kayseri, Aydın, Eskişehir, Antalya,
Denizli, Adana, Kocaeli, Giresun ve
Çanakkale en fazla azalış olan iller
listesinde yer aldılar.

Anılan dönem itibariyle esnaf
sayısının azaldığı iller olduğu gibi
arttığı iller de oldu. En fazla artış
belirlenen illerin başında ise
Samsun, Urfa, Sakarya, Sinop,
Osmaniye ve Uşak geldi.

Esnafın gittikçe yok olduğu gerçeği istatistiklere de yansıdı. TEPAV İstihdam
İzleme Bülteni’ne göre, Türkiye genelinde esnaf sayısı bir yılda yüzde 3.4
oranında (64 bin) azalarak 1 milyon 849 bine geriledi.

ESNAF BİRER BİRER
YOK OLUYOR

Esnaf sayısı 2000’li yıllardan itibaren sürekli geriliyor. 2003 yılında 2 milyon 245 bin olan esnaf sayısı, 
2013 yılı itibariyle 1 milyon 849 bin’e düştü.
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KADIN ESNAFTA 
LİDER ESKİŞEHİR

İldeki kadın esnaf sayısının
ildeki toplam esnaf sayısına
oranına bakıldığında yüzde 26,8
ile ilk sırada Eskişehir yer
almakta. Eskişehir’i, İzmir, Yalova,
Bilecik, Kocaeli ve Uşak takip
etmekte. Erkek esnaf sayısının
oranının en yüksek olduğu il ise
yüzde 94,8 ile Siirt oldu. Siirt’in
ardından Şırnak, Bitlis, Van, Ağrı,
Hakkari ve Muş geldi. Kadın esnaf
yoğunluğunun düşük olduğu
illerin başında yine Doğu ve
Güneydoğu Anadolu
Bölgesi’ndeki iller başı çekmekte.

AVM AÇILIYOR ESNAF
KAPATIYOR

Esnaf temsilcileri, en çok kan
kaybı yaşayan iller arasında

İstanbul’un başı çekmesinin
nedeni olarak AVM’leri gösterdi.
AVM’lerin en çok yer aldığı il
sıralamasında da İstanbul’un da
zirvede olmasının bu durumla
paralel olduğunu savunan esnaf,

”AVM’ler çoğaldıkça, esnafın
yok oluşu kaçınılmaz”
görüşünde birleşti.

Verilere göre Türkiye’de toplam
48 ilde 299 AVM bulunuyor.
İstanbul sınırları içerisinde
bulundurduğu aktif 91 AVM
sayısıyla en çok AVM’nin
bulunduğu il olarak dikkat
çekiyor. İstanbul’u, AVM sayısında
sırasıyla Ankara (32) ve İzmir (18)
izliyor.

Esnaf, büyük sermaye
kuruluşları karşısında daha çok
zarar görmemek için Perakende
Yasası’nın artık bir elzem
olduğunun da altını çizdi.

Kayıt dışının esnafa verdiği
zarar, son yıllardaki gerilemenin
nedenleri arasında sıralandı. Kayıt
dışının haksız rekabet yarattığı ve
piyasadaki fiyat dengesini alt üst
ettiğinden şikayet eden esnaf,
vergisini ödeyen, çalışanın sigorta
primlerini yaratan esnafın mağdur
olduğunu söyledi.

Esnaf, küçük esnafın da
yaşayabilmesi için Avrupa’da
olduğu gibi pozitif ayrıcalığa tabi
tutulmasını istedi. Avrupa’da
AVM’ler gelirlerinin bir bölümünü
bölgedeki esnafla paylaşmak
zorunda. Esnaf, aynı uygulamanın
Türkiye’de yapılmasını talep etti.

İSTİHDAM İZLEME BÜLTENİ HAYLİ İLGİNÇ

AVM’ler ve süpermarket sayısına paralel olarak esnaf sayısında 
düşüş yaşandığı görülüyor. İstanbul, AVM sayısı (91) bakımından

Avrupa’nın bile önüne geçti.
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İstanbul Kıraathaneci Kahveci
ve İçkisiz Gazinocular Esnaf
Odası’nın genç ve dinamik

Başkanı Serdar Erşahin, ilk
döneminde neler yapmayı
planladığını İstanbul Esnaf
Dergisi’ne açıkladı. Kayıt dışını,
yardım derneklerinin oluşturduğu
haksız rekabet ortamını esnafın en
büyük sorunu olarak dile getiren
Erşahin, üyelere yönelik sosyal
faaliyetler konusuna da açıklık
getirdi.

ESNAF HİZMETE AÇ
Başkanlığa aday olma

nedenlerinin başında, esnafın
odadan hizmet alamamasını
gösteren Serdar Erşahin, en büyük
amacının da bu noksanlığı
gidermek olduğunu söyledi.
“Sanırım genç olmam bu göreve
layık görülmeme büyük katkı
sağladı” diyen Erşahin, bu umutları
boşa çıkarmama konusunda ise son
derece kararlı.

2010 yılında esnaf odasında
Denetim Kurulu Başkanı olarak
göreve başlayan Erşahin, esnafın
sorunlarına yabancı biri değil.
Esnafın odasına yönelik eleştirilerin
had safhaya yükseldiği bir
zamanda göreve soyunan Erşahin,
”Sadece üyelerinden aidat

toplayan bir oda olmayacağız.
Eksikleri biliyoruz. Sorunları
çözmek için mücadele vereceğiz”
ifadelerini kullandı.

ODA ÜYE KARTI
ÇIKARTACAĞIZ

Serdar Erşahin yakın zamanda
çalışmalarına başlayacağı bir proje
hakkında bilgiler vardı. Erşahin,
çeşitli avantajlar sunan oda üye
kartı çıkaracaklarını müjdesini
verdi. Kartın sunduğu fırsatlardan,
oda üyesi olmuş, çeşitli nedenlerle
dükkanını kapatmak zorunda

kalmış, emekliye ayrılmış insanların
da yararlanabileceğini belirten
Erşahin, kartın ayrıcalıklarından
şöyle bahsetti. ”Üyelerimizin
verdiği aidatı yeniden onlara
kazandırmak için sosyal
sorumluluk projelerine imza
atmaya çalışıyoruz. Ekonomik
imkanlarımız el verdiği ölçüde
bir sosyal tesis inşa etmeyi
planlıyoruz. Bu karta sahip
olanlar, düğün, nişan, sünnet
gibi organizasyonlarını bu
tesiste yapma imkanı kazanacak.
Şarkköy’deki dinlenme tesisimiz

Kıraathanelerin son yıllarda itibar kaybına uğratıldığını savunan Oda Başkanı 
Serdar Erşahin, ”Kıraathaneler sosyalleşmenin en büyük alanlarından biridir.
İnsanlar problemlerini burada dile getirir ve çözerler” dedi.

ERŞAHİN BAŞKAN,
PROJELERİYLE YOLA ÇIKTI

Serdar Erşahin, esnafın özlediği hizmeti yeni dönemde 
alacağını belirtti.  
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bu kartın sunduğu fırsatlar
arasında yer alacak.
Zamanla kart sahiplerine
daha büyük avantajlar
sağlanması için de mücadele
edeceğiz.” 

KAYITLI ESNAFIN YARISI
KADAR KAYIT DIŞI VAR

Esnaf odası başkanı sektördeki
sıkıntılara da ışık tuttu. En ciddi
sıkıntı olarak kayıt dışını gösteren
Erşahin’in verdiği rakamlar işin
boyutunu gözler önüne serdi.
Odaya kayıtlı 10 bin civarında
esnafın bulunduğunu aktaran
Erşahin, ”Çok iyimser bir rakamla
5 binin üzerinde bir kayıt dışılık
söz konusu. Bu rakamlarda
esnafın uğradığı haksız rekabet,
devlete maliyeti gibi
hesaplamalar yapılabilir. Ve
ekonomimizin ne kadar zarara
uğradığı ortaya çıkar.
Belediyelerin artık denetimler
konusunda üstüne düşeni
yapması gerekir. Bu konuda
eksik kaldılar” eleştirilerinde
bulundu.

Erşahin, oda bünyesinde yeni
denetim ekibi oluşturacaklarını ve
İSTESOB’un da desteğiyle kayıt
dışına karşı etkin bir mücadele

yürütmek istediklerini ifade etti. 
2009 yılında itibaren başlayan

kapalı alanda sigara içmeye yasağı
ile birlikte işleri durgunluk
noktasına kalan kıraathanecilerin
aldığı cezalar da oldukça can yaktı.
Devamlı müşterilerinin kıramayıp,
sigara içmesine göz yummak
zorunda kalan pek çok esnafın
cezalardan beli bükülmüş
durumda.

Tanık olduğu trajedileri aktaran
Erşahin, bir esnafının aldığı cezalar
nedeniyle arabasını satmak
zorunda kaldığını ve bu örneğin de
birkaç kişiyle sınırlı olmadığını ifade
etti.

Kapalı alanlarda sigara içme
yasağı gelmesinden sonra zor
günler yaşayan kıraathaneciler,
sundukları çözüm önerilerine
olumlu yanıt alamamaları
nedeniyle endişeli.

Erşahin yasadan dolayı
yaşanılan sorunları, ”Yasak sonrası
sigaralarını sokakta içmek
zorunda kalan insanlar kötü bir
görüntü oluşturuyor. Semt
sakinleri de bu durumdan
rahatsız. Kıraathanelerin
büyük bir bölümünün
mahalle aralarındadır. Kahve
önüne sigara içmeye çıkmış

insanlardan dolayı aileler
rahatsız oluyor” ifadeleriyle dile
getirdi.

KAYIT DIŞININ
GÖRÜNMEYEN YÜZÜ:
DERNEKLER

Başkan Serdar Erşahin, kayıt
dışını kanayan yara olarak
nitelerken, dernek ve lokallere de
ayrı parantez açtı. Erşahin,
lokallerin ve ilçe/köy yardımlaşma
derneklerinin bir kıraathanenin
yaptığı bütün işleri üstlendiğini
söyledi ve haksız rekabetten
şikayet etti.

Erşahin “Dahası var” dedi ve
şunları ekledi: “Buralarda kahve,
çay satılıyor, oyun da oynanıyor
sigara da içiliyor, hatta alkol
kullanılan yerler bile var.
Vergiden muaf bu kuruluşların
yasal sınırlarının dışına
çıkarak, vergisiyle işini
yapmakta olan kıraathanecilerin
işine el koyuyor. Denetim
yapılmasını istiyoruz. Burada
açık bir suiistimal var. Bu
adaletsizliği gören esnaf her gün
bize şikayetlerini iletiyor. Kimi
esnaf da dükkanını kapatıp,
dernek olarak yeniden
açıyorlar.”

KAHVEHANECİLERİN YENİ BAŞKANI UMUT DOLU
Serdar Erşahin, odalarına müracaat eden bütün esnafa elinden
geldiklerince yardımcı olacaklarını söyledi. Erşahin, esnaf odası

çalışanlarının bu görevleri yerine getirmeye hazır olduğunu ifade etti. 



Gündem belli İş Sağlığı ve Güvenliği!
Bilim ve teknolojinin dev adımlarıyla
ilerlediği günümüzde buluşların büyük

çoğunluğu insan yaşamını kolaylaştırmaya,
ömrünü uzatmaya çalışırken yaşananlara ve üre-
tim yöntemlerine bakıldığında sanki gelişmeler-
den bir haber durumdayız ve durum
düşündürücüdür. Meslek lisesi mezunu ve bir
Teknik öğretmen olarak yaklaşık kırk yıla yakın bir
süre mesleki eğitimin içinde oldum. Bu süre
zarfında eğitimlerimizin her aşamasında iş sağlığı
ve güvenliği konularına gerektiği gibi eğildik.
Özellikle fabrika ve şantiyelerde yaptığımız işbaşı
eğitimlerinde daha da etkin olarak iş sağlığı ve
güvenliği eğitimlerine değindik yerinde uygu-
ladık ve denetledik.

İş Sağlığı ve Güvenliği ile ilgili yasal düzen-
lemelere baktığımızda eksik yok gibi ama yazı
üzerinde her şey çok güzel! Peki, bu kadar iş
kazası ve kayıp neden meydana geliyor? Birkaç
hususu ele alalım. 6331 sayılı İŞ SAĞLIĞI VE
GÜVENLİĞİ KANUNU; kanunun içeriğinde her şey
yazılmış mesela kanunun 4. maddesini aynen
naklediyorum;

“İşverenin genel yükümlülüğü:
MADDE 4 – (1) İşveren, çalışanların işle ilgili

sağlık ve güvenliğini sağlamakla yükümlü olup
bu çerçevede;

a) Mesleki risklerin önlenmesi, eğitim ve bilgi
verilmesi dâhil her türlü tedbirin alınması, organi-
zasyonun yapılması, gerekli araç ve gereçlerin
sağlanması, sağlık ve güvenlik tedbirlerinin
değişen şartlara uygun hale getirilmesi ve mev-
cut durumun iyileştirilmesi için çalışmalar yapar.

b) İşyerinde alınan iş sağlığı ve güvenliği ted-
birlerine uyulup uyulmadığını izler, denetler ve
uygunsuzlukların giderilmesini sağlar.

c) Risk değerlendirmesi yapar veya yaptırır.
ç) Çalışana görev verirken, çalışanın sağlık ve

güvenlik yönünden işe uygunluğunu göz önüne
alır.

d) Yeterli bilgi ve talimat verilenler dışındaki
çalışanların hayati ve özel tehlike bulunan yerlere
girmemesi için gerekli tedbirleri alır.

(2) İşyeri dışındaki uzman kişi ve kuruluşlardan
hizmet alınması, işverenin sorumluluklarını

ortadan
kaldırmaz.

(3) Çalışan-
ların iş
sağlığı ve
güvenliği
alanındaki
yüküm-
lülükleri, işverenin sorumluluklarını etkilemez.

(4) İşveren, iş sağlığı ve güvenliği tedbirlerinin
maliyetini çalışanlara yansıtamaz.”

Eksik bir şey yok (c) fıkrası ne diyor; “Risk
değerlendirmesi yapar veya yaptırır.” Görüldüğü
üzere kağıt üzerinde her şey tamam. Risk
değerlendirmeleri yapılmış olması iş kazalarına
çözüm üretiyor mu? Sonuç ortada. Risk değer-
lendirmesi yapıldıktan sonra mevcut risklerin
ortadan kaldırılması için gerekli çalışmaların
yapılıp risklerin ortadan kaldırılması gerekmiyor
mu?

İş sağlığı ve güvenliği eğitimlerinde çalışanlara
anlatılan ve gösterilen sayısız istatistik ve sonuç
var. Bunlara nereden baktığınıza bağlı istatistikler
Türkiye’nin kaçıncı sırada olduğunu söyleyeni mi
dersiniz? İş kazalarının % 98 önlenebildiğini mi
dersiniz? Sonuç değişmiyorsa üretim arttıkça üre-
time paralel olarak iş kazaları da artıyorsa bu
durum düşündürücüdür. Hata yapmayan insan
hiçbir şey yapmayan insandır diye söyleriz. Doğru
da söyleniyor iş kazaların olmasın diye üretim de
mi yapmayalım?

Yine eğitimlerde söylenen güzel bir söz vardır;
“Önlemek ödemekten ucuzdur” diye. Soma’da
olan olayı incelediğimizde meydana gelen
kayıplar nelerdir diye sorarsak ne cevap
verirsiniz? Yetişkin 301 can, ateş düşen yuvalar,
sönen umutlar ve dahası hangisini parayla ölçe-
biliriz! Hiç birini ölçemeyiz ölçülemez de zaten.
Her şeyi de kadere bağlamayalım. Belki insanların
vadeleri gelmişti bırakalım evlerinde ayaklarını
uzatıp hakkın rahmetine kavuşsunlar. Biz bu
güne kadar ne öğrendik? Tedbir kuldan takdir
Yüce Mevla’dan. Biz tedbirimizi tam aldık mı da
bu kadar kaybın sorumlusunu başka yerlerde
arıyoruz. Unutmayalım “ÖNLEMEK ÖDEMEKTEN
DAHA UCUZDUR!”

MAKALE

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü

6331
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EVDEKİ ÇOCUKLARA KİM TEDBİR ALACAK?
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İnternet Kafecileri Odası
Başkanı Metin Baltaoğlu,
hemen her evde artık internet

bağlantısı bulunduğuna dikkat
çekerek, ”İnternette her türlü yasal
ya da yasal olmayan içeriğe
ulaşmak mümkün. Evlerimizdeki
internetin güvenliğinden kimse
sorumlu değil ve insanlar istediği
içeriğe ulaşabiliyor. Öte yandan
internet kafelerde bir denetim
mekanizması vardır ve suç teşkil
eden bir içeriğe bu mekanlarda
ulaşamazsın. Dolayısıyla aileler
evlerindeki internetten çok bize
güvenmeliler” dedi. 

İnternetin kontrolsüz kaldığı
takdirde bir suç yuvası olabileceğini
söyleyen Baltaoğlu, kafelerin
denetim ve kontrol görevini
fazlasıyla yerine getirebileceğine
inanıyor. Devlet desteğine ihtiyaç
duyduklarını söyleyen Baltaoğlu,
sektördeki kötü görüntülerin yok
olması için teknoloji destekli, nitelikli
denetimlerin yapılması gerektiğinin
altını çizdi.

AMAÇLARI MESLEĞİN
İTİBARINI KORUMAK

Baltaoğlu, 1500’e yakın internet
kafeci işletmecisi ile mesleklerini hak
ettiği saygıya kavuşturmak için
mücadele verdiklerini aktardı.

İnternet kafelerde web filtre
kullanımı zorunluluğun da, esnaf
odasının büyük çabalarıyla
genelgeye dahil edildiğini aktaran
Baltaoğlu, kendisinin de web filtre
yazılımı üreterek bu sürece katkıda
bulunduğunu belirtti.

Baltaoğlu, ürettiği yazılımın
ücretsiz olarak dağıtıldığını, 13.500
bin internet kafede, 80.000 evde
aktif olarak kullanıldığını açıkladı.
Metin Baltaoğlu, yazılım sayesinde
1 milyonun üzerinde zararlı içeriğe
sahip internet sitesinin
engellendiğini sözlerine ekledi.

Metin Baltaoğlu, internet
kafeciliğin mesleki standartları
olmasını, en büyük idealleri olarak
açıkladı. Belirledikleri bazı kriterleri
bizimle paylaşan Baltaoğlu, en
radikal değişikliğin yeni
girişimcilerde en az lise mezunu
olma şartı aranacağı şeklinde
olacağını açıkladı.

Baltaoğlu, işletmecilere, çocuk
istismarı, ergen psikolojisi,
uyuşturucu madde ve kullanımı
üzerine yüksek farkındalık eğitimi
verilmesini zorunlu hale getirmeyi
hedeflediğini açıkladı.

RUHSATA SERTİFİKA ŞARTI
Esnaf odasının önümüzdeki

büyük bir beklenti içine girdiği

konu da; sertifika meselesi...
Müfredatı Mili Eğitim Bakanlığı
tarafından belirlenmiş eğitimler
sonucu, yapılan sınavları kazanan
kişilere sertifika verilmesini isteyen
esnaf odası, bundan sonra internet
kafesi açmak isteyenlere de sertifika
almadan ruhsat verilmemesini istedi.

İnternet kafelere verilen cezaların
çok ağır olduğunu aktaran
Baltaoğlu, 24.000 bin TL cezaların
yüksek ve adilane olmadığı
görüşünü paylaştı.

Aynı sokakta birbirlerine yakın
mesafede çok sayıda internet kafe
olmasını değerlendiren Baltaoğlu,
”Esnafımız birbirini zarara
uğratıyor. Bizler şifahen yapmayın
etmeyin diyebiliyoruz sadece”
dedi.

ÖNLEM KAFELERE DEĞİL
İNTERNETE ALINMALI

İnternet kafelerin hiç kimse için tehlike oluşturmadığını belirten Metin
Baltaoğlu, asıl tehlikenin internet olduğunu ve denetimlerin internet 
üzerine yoğunlaşması gerektiğini söyledi.

EVDEKİ ÇOCUKLARA KİM TEDBİR ALACAK?

Metin Baltaoğlu
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“ALDATICI UCUZLUĞA”
YASA AYARI

Esnafın şikayet konuları
arasında yer alan indirimli
satışlar, internet

üzerinden alışveriş ve aldatıcı
reklamlara ilişkin kısıtlamalar da
yasa içerisinde yer aldı. İşyeri
dışında satış yapacaklar “Yetki
belgesi” almak zorunda olacak.
Ayrıca kusurlu mallara ilişkin
tüketicilerin lehine ek
düzenlemeler yapıldı.

Kanunda gerçeği yansıtmayan
indirimli satışlara sınırlama getirildi.
Yeni düzenlemeyle bu alandaki
istismarların önüne geçilebilmek
için indirimli satış uygulamalarının
daha sıkı denetleneceği belirtildi.

Tüketicilerin ticari reklam
yoluyla yanıltılmasını engelleyecek
tedbirler de kanun içerisinde yer
aldı. Firmaların reklamlarına ve
promosyon kampanyalarına
kısıtlama ve ağır denetim getirildi.

MAĞDURİYETLERİ ASGARİ
DÜZEYE İNDİRDİK

Gümrük ve Ticaret Bakanı
Hayati Yazıcı, Tüketicinin
Korunması Hakkında Yasa’ya ilişkin
şu ifadeleri kullandı:”Bu kanunda
inşallah tüketicilerimizin
haklarını, değişen pazar yapısına
uygun biçimde koruyacaktır.
Bilhassa sorunlu alanlarda

mağduriyetlerini giderecek yeni
haklar getiriyoruz. Yeni Kanunda
tüketicilerin doğru
bilgilendirilmesi ve dolayısıyla
tüketicilerin daha bilinçli olması
hedeflerden biridir.”

İNDİRİMLİ SATIŞLARA
SINIRLAMA

İndirimli ve tasfiye satışlarının
belirli bir dönem ve süresi
olmadığından piyasalarda bir
düzensizlik oluşturduğunu, ayrıca
çoğu zaman da bir indirimin
olmadığından şikayet eden esnaf
bu duruma çeki düzen getirilmesini
istiyordu. Esnaf, aldatıcı indirim
kampanyaları ile kendilerine karşı
haksız rekabet oluşturulduğunu
ifade ediyordu. Esnafın bu itirazları
yeni yasayla karşılık buldu.

Fiyat etiketleri üzerine önceden
geçerli olmayan yüksek fiyatlar
yazarak tüketicilerde indirim
yapılmış izlenimi
oluşturulmaktaydı.

Senenin her ayı indirim yapan
işyerlerine ağır cezalar getirilecek.
İndirimli satış kampanyalarına
ilişkin reklam yapan ya da
etiketlerin üzerine yüksek fiyat
yazıp sonradan bunları çizerek
indirim yapmış gibi gösteren
mağazalar indirimden önceki

fiyatın geçerliliğini müşteriye ispat
etmek zorunda kalacak.

İndirimli satışta olan mal veya
hizmetlerin indirimli satış fiyatı,
indirimden önceki fiyatı ve indirim
oranı, tarife ve fiyat listeleri ile
etiketlerinde gösterilmesi zorunlu
olacak.

Kanunda tüketici bilincini
artırmak adına getirilen
uygulamaları şöyle: Gerçeği
yansıtmayan indirimli satışlara
sınırlama getirildi. Tüketiciyi
aldatıcı veya onun tecrübe ve bilgi
noksanlıklarını istismar edici, can
ve mal güvenliğini tehlikeye
düşürücü, şiddet hareketlerini ve
suç işlemeyi özendirici, kamu

Tüketicinin Korunması Hakkında Yasa ile ticarete radikal değişiklikler 
getirildi. 28 Mayıs çarşamba günü itibariyle yürürlüğe giren yasa 
tüketicilerin, firmalara karşı elini güçlendiriyor. 

HABER

Hayati Yazıcı
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TÜKETİCİ YASASI YÜRÜRLÜĞE GİRDİ

sağlığını bozucu, hastaları, yaşlıları,
çocukları ve engellileri istismar
edici ticari reklam yapılması
yasaklandı.

Gazete ve dergi gibi süreli yayın
kuruluşlarınca düzenlenen
promosyon kampanyaları da daha
sıkı kurallara tabi olacak.

KUSURLU MALLARDA
TÜKETİCİNİN 
ELİ GÜÇLENDİ

Ayıplı mal ve hizmetlerde
tüketiciye sağlanan haklar
genişletildi. Tüketici seçimlik
haklarından istediğini
kullanabilecektir.

Yeni Kanun ile alınan üründe bir
hata varsa, yani “ayıplı” ise
tüketiciler 2 yıl içinde şu 4 haktan
birini kullanabilecek: 

1) Sözleşmeden dönebilir; yani
parasının iadesini isteyebilir, 

2) Ayıp oranında satış
bedelinden indirim isteyebilir, 

3) Ücretsiz onarım talep edebilir, 
4) Satılan ürünün aynısından;

ama ayıpsız, yani kusurlu olmayan
bir ürünle değiştirilmesini
isteyebilir.

PİRAMİT SATIŞ SİSTEMLERİ
YASAKLANIYOR

Piramit satış sisteminin
kurulması, yayılması veya tavsiye
edilmesi yasaklandı. Uzun yıllar

yasal boşluklardan ötürü 1 milyon
insanı mağdur eden ve halk
arasında Titan, Saadet Zinciri gibi
isimlerle anılan piramit
satış sistemine ilk kez düzenleme
getiriliyor. 28 Mayıs'tan sonra
yürürlüğe girecek olan Yeni Tüketici
Yasası ile birlikte bu tarz satış yapan
firmalara tamamen yasak
getirilecek.

Piramit satış, katılımcılarına bir
miktar para veya malvarlığı ortaya
koymak karşılığında, sisteme aynı
şartlar altında başka katılımcılar
bulma koşuluyla bir para veya
malvarlığı kazancı olanağı ümidi
veren ve malvarlığı kazancının elde
edilmesini tamamen veya kısmen
diğer katılımcıların da koşullara
uygun davranmasına bağlı kılan,
gerçekçi olmayan veya
gerçekleşmesi çok güç olan kazanç

beklentisi sistemidir. 
Bakan Yazıcı; ”Gerçekçi

olmayan veya gerçekleşmesi çok
güç olan kazanç beklentisi
sistemi olan piramit satış
sistemleri tüketicileri mağdur
etmektedir. Bu kanunla Piramit
satış sisteminin kurulması,
yayılması veya tavsiye edilmesi
kesinlikle yasaklanmaktadır”
dedi.

Tüketicinin Korunması Hakkında
Yasa ile önemli düzenlemelerden
bazıları da şöyle sıralandı:

• Tüketicinin, bundan böyle
sözleşme imzalamadan önce açık
ve anlaşılır bir şekilde
bilgilendirilmeleri zorunlu olacaktır.

• Tüketicinin imzaladığı
sözleşmelerin koşulları sözleşme
süresi içerisinde satıcılar 

• Bankalar artık her işlem için
tüketiciden ücret talep
edemeyecekler, BDDK ile
Bakanlığımız ücretlendirilebilecek
hizmet türlerini belirleyecekler..

• Satıcı veya sağlayıcılar mesafeli
sözleşmelerde taahhüt ettikleri
süre içerisinde malları tüketicilere
teslim etmek zorundadırlar.

• Satıcı ve sağlayıcılar, tüketiciyi
cayma hakkı konusunda
bilgilendirmezse; tüketici 14
günlük süreyle bağlı olmadan
sözleşmeden cayabilecektir.
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HABER

KAĞITHANE’DE 
HIDIRELLEZ COŞKUSU

Hıdrellez Şenlikleri’nde
renkli görüntüler ortaya
çıktı. Kağıthane’deki esnaf

odalarının da yer aldığı etkinlikler,
baharın Türkiye’ye bereket ve huzur
getirmesi dilekleriyle açıldı. 

Ahilik Şed Kuşanma Etkinliği ile
başlayan program “Hıdırellez
Şenlikleri”yle devam etti. Kutlama-
lara Kağıthane Belediye Başkanı Fazlı
Kılıç, Kağıthane Kaymakamı Ahmed
Akın Varıcıer, AK Parti Kağıthane İlçe
Başkanı Sami İlhan, İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz, Kağıthane
Birleşik Esnaf Odası Başkanı Ömer
Osmanoğlu, Kağıthane Şoförler
Odası Başkanı Kemal Sarı,
Kağıthane Berberler Odası Başkanı
Aycan Erdem, Kağıthane Bakkallar
Odası Başkanı Yılmaz Kaya’nın yanı
sıra çok sayıda STK temsilcisi ve
vatandaş katıldı. 

Geleneksel kutlamaları gelecek
nesillere aktarmayı amaçlayan ve

Hasbahçe’de düzenlenen program
yoğun bir katılımla gerçekleşti.
Çocuklara yönelik sahne
gösterilerinin de düzenlendiği
etkinlik eğlenceli ve renkli
görüntülerle festival havasına
büründü.

Etkinliğin çocuklar için önemine
değinen Kağıthane Kaymakamı
A. Akın Varıcıer, “Her şey çocukları-
mızı yarınlara hazırlamak adına
yapılıyor. Burada seyredeceğimiz
ahilik geleneğini, alanı dolduran

çocuklarımız
hafızalarına
kazıyacaklar.
Bizlerden daha açık,
daha temiz hafızaları
ile bu geleneği
geleceğe
taşıyacaklar” şeklinde
konuştu.

Şed Kuşanma
Töreni ile ilgili
konuşma yapan

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği Başkanı Faik Yılmaz,
"Ülkemizde birlik ve beraberliğe
en çok ihtiyaç duyulan dönemde
bu programı gerçekleştiren
Kağıthane Belediye Başkanı Fazlı
Kılıç’a çok teşekkür ediyorum.
Burada çocuklarımızın sesleri
yükseliyor. Çocuklarımızın
mutluluğunu yansıtan bu seslere
ihtiyacımız vardı. Aslında Şed
Kuşanma etkinliğini Eylül ayında
gerçekleştiriyoruz. Ancak
Kağıthane öncelikli bir ilçe ve
Kağıthane’de hep farklı şeyler
yaşanıyor” diyerek Başkan Fazlı
Kılıç’ın 3. dönem başkan seçilmesini
de kürsüden kutladı ve  başarılar
diledi.

Hasbahçe Mesire Alanı’nda
düzenlenen etkinlikte Ahilik Şed
Kuşanma Töreni temsili olarak
sahnelenirken, Faik Yılmaz ve ilçe
kaymakamı tarafından Fazlı Kılıç’a
şed kuşatıldı. 

Kağıthane’de bahar coşkusu yaşandı. Baharın gelişini simgeleyen hıdrellez
Kağıthane Belediyesi tarafından düzenlenen çeşitli etkinliliklerle kutlandı.  

Fazlı KIlıç, Ömer Osmanoğlu ve Akın Varıcıer Hıdırellez ateşinde...

ESNAF “SHOPPING FEST”İ BEKLİYORHasbahçe’de Ahilik sahnesi...

Faik Yılmaz ve Akın Varıcıer tarafından Fazlı Kılıç’a
şed kuşatıldı.
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Esnaf çarşıları festivallerle canlanıyor. Shopping Fest’e bu sene ilk defa 
katılacak esnafın çarşı pazarında “festival heyecanı” başladı. 

Festival kapsamında şehir
turu yapacak turist
kafileleri bu sefer esnaf

çarşılarını da gezecek. İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları
Birliği’nin (İSTESOB) çabalarıyla
festivale dahil olan esnaf da
durumdan son derece memnun. 

6 Haziran tarihinde
Ortaköy’deki büyük bir organizas-
yonla başlayan etkinlikler
29 Haziran’a kadar sürecek.

KÜÇÜK ESNAF 
DURUMDAN MEMNUN 

İstanbul Shopping Fest’in,
dördüncü yılında  festivalin
organizasyonel yapısına bu sene
esnaf da dahil oldu. 2014’te
festival, sokaktaki seyyar satıcıdan

en lüks AVM’ye, taksiciden
eğlence ve konaklama sektörüne
kadar çok geniş bir alanı
kapladı.

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
festival kapsamında oluşması
beklenen cirodan esnafın da pay
alması için çaba gösterdiklerini
söyledi. Geleneksel olarak
gerçekleşen festivalde bu sene
toplam cironun 8 Milyar TL
civarında olması bekleniyor. 

Yılmaz, semt çarşılarını
gezerek, festival hakkında esnafı
bilgilendirdi. Yılmaz, vitrin
düzenlenmesinden, tanıtım
broşürlerine kadar esnafa birçok
konuda destek sağlanacağını
açıkladı. Esnafın tanıtımına
daha turistler İstanbul’a ayak
basar basmaz başlanacağını
söyleyen Yılmaz, profesyonel
ekiplerce dükkanların
dekorasyonuna katkı verileceğinin
de bilgisini verdi.

Kimi esnaf, menülerine yabancı
dil seçeneğini de eklerken kimi
esnaf da yöresel tatlara ağırlık
vererek turistlerin ilgisini çekmeye
çalıştı. İstanbul’u simgeleyen
ürünlerin tezgahlardaki çokluğu
da dikkat çekti.

ESNAFIN FESTİVAL 
HEYECANI

ESNAF “SHOPPING FEST”İ BEKLİYOR

Faik Yılmaz, festivalin katkılarını
esnafa anlattı.
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Zeynel Aktürk, 1959
yılından beri sadakatle
aynı meslekte çalışıyor.

Hayatını bu işten kazanmış ve yine
çocukları da örücülükten kazandığı
parayla yetiştirmiş. Aktürk, kendi
sözleriyle bu durumu, ”Sabırla
çalıştım. İşimi özenle yaptım. Ben

mesleğime sahip çıktım;
mesleğim de bana” ifadeleriyle
özetledi.

Örücülük bugün pek bilinen bir
meslek olmasa da, bir zamanlar her
vatandaşın yılda en az bir kez
uğradığı bir esnaf dükkanıydı.
Kıyafetinizi bir yerlere takılmış,

kumaş yırtılıvermiştir. Pantolon,
gömlek ya da ceket bir örücü için
hiç fark etmez. Elbisenizi bir
örücüye getirdiğinizde, öyle bir
tamir ederler ki, tamir edilen yeri
bulmak için baya uğraşmak
zorunda kalırsınız. Böylesine değerli
bir sanatı ortaya koyan bir mesleğin

Örücü
Zeynel Usta,
İstanbul’da tam bir marka

Örücülük, bir tek elbisenin bile çok değerli olduğu zamanlarda revaçta
olan bir meslekti; şimdilerde ise yok olmaya yüz tutmuş meslekler arasında
yer alıyor. Mesleğin son ustalarından Zeynel Aktürk bu durumu, 
“Çağın gereği” olarak yorumladı ama tasarrufa da dikkat çekti.
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Örücü
Zeynel Usta,
İstanbul’da tam bir marka

O, İSTANBUL’UN SON ÖRÜCÜSÜ
neden artık kaybolmaya yüz tutmuş
meslekler arasında yer aldığı da
Zeynel Aktürk’ün şu ifadelerinde
saklı, ”Bugün elbisenin bir değeri
kalmadı. Çıkar, at, yenisini al.
Malın bir kıymeti kalmamış.”

İŞİNİ İYİ YAPANA 
EKMEK VAR

Zeynel Aktürk, tekstil
sektörünün gelişmesiyle birlikte
birçok sanatın yok olduğunu
söylerken bu durumu kabullenmiş
görünüyor. Usta sanatkarın her şart
altında işini yapabileceğini de
savunan Aktürk, ”Türkiye’de
imkanlar gelişti, eskiye göre
şimdi bolluk var. Şimdi elbisenin
kıymeti kalmadı. Yırtılır gider
yenisini alırsın. Buna imkan var
zira. Ama eskiden böyle değildi.
Tek bir elbise ile idare ederdik.
Ceketin rengi güneşten solana
kadar kullanırdık. Sonra insanlar
elbiselerini bize getirir, elbiseyi
ters yüz ederdik. İnsanlar bir
müddet daha o şekilde
kullanırdı” şeklinde konuştu.

Bu yöntemler sayesinde çok
büyük tasarruflar sağlandığını
söyleyen Aktürk, alışkanların
değişmesiyle birçok sanatkarın
işinden olduğunu belirtti. İşini
dürüstçe yapan, sanatkarlığını
sabırla sürdüren insanların az da
olsa yaşamakta olduğunu belirten
Aktürk, “Sabırlı ol, işini iyi yap,
müşteri her zaman seni bulur”
dedi.

Kendisinden misal veren Aktürk,
İstanbul dışından, hatta yurt
dışından bile müşterileri olduğunu
söyledi.

Avrupa’da örücülük yapan iş
arkadaşları olduğunu aktaran
Aktürk, ”Mesleği burada
öğrenmiş sonra Avrupa’ya gidip
çalışan örücü arkadaşlarım var.
Giden, dönmedi. Zira herkes
işinden memnun. Avrupa’da

sanatkara, el işine çok büyük
saygı var. Bizim 5 TL’ye
yaptığımızı onlar 10 Euro’ya
yapıyor” dedi. 

KUMAŞIN KALİTESİ KÖTÜ
Eski dönemlerde elbiselerin

uzun süre giyinebilmesinin neden-
lerinden biri olarak, kumaşlardaki
kaliteyi gösteren Aktürk, artık
kaliteden çok uzakta olduklarını dile
getirdi. Polyester, sentetik ürünlerin
piyasada cirit attığını savunan
Aktürk, “Arz talep meselesi. Üreti-
ciler de farkında, kimse elbiseleri
uzun süre giymiyor” dedi.

BEN HOCALIK YAPARIM
AMA?

Zeynel Aktürk mesleki eğitimde
konusunda elinden gelen her türlü
desteği verebileceğini söyledi ama
şu notu eklemeden yapamadı:
”Ben bu mesleği öğrenmek
isteyenler gençlere hocalık
yapmaktan kaçmam ama talebe
var mı, öğrenmek isteyen var mı?
Asıl mesele bu.” 

Oğluna bile örücülüğü
öğretmekte zorluk çektiğini
aktaran Aktürk, yeni neslin
tahammülsüzlüğünü ve bu
nedenle sanatkar olma
şanslarının çok az olduğunu
ifade etti.

Bir ustanın yanında sebat
ederek, işe başladığını kaydeden
Aktürk, o günleri şöyle anlattı:
”Bizim zamanımızda okul
yoktu. Genç yaşta herkes
işe atılır, bir meslek edinirdi.
Kimi oto tamircisi, kimi
berber, ben de örücü oldum.
İlkokulda dikme dersleri
vardı o zamanlarda hocam
beni takdir eder ’sen kızlardan
daha iyi dikiyorsun’ derdi.
Param yoktu ve işe her gün
yürüyerek giderdim. Ama
sabır gösterdim ve sonunda
kazandım. Şimdi gençler gelir
gelmez maaşı soruyor, sigortasını
soruyor. Bir mesleği öğrenmek
gibi bir idealleri yok. Hemen
kazanmak, zengin olma
peşindeler.”

Zeynel Aktürk usta, zamane ürünlerinin geçmişe kıyasla son derece
kalitesiz olduğunu savundu.



İstanbul Kadın Kuaförleri ve
Manikürcüleri Esnaf Odası,
Hijyen Eğitimi Yönetmeliği

kapsamında esnafını, sağlık çalışma
koşulları ve dikkat edilmesi gereken
hijyen konuları hakkında bilgilen-
dirdi. Eğitimlerini tamamlayan
esnaf, seminer sonunda hijyen
eğitimi belgesi almaya hak kazandı.

KENDİNİZ KADAR
MÜŞTERİZİNİZİ DE
DÜŞÜNÜN

Eğitimler süresince, kuaför
salonlarında çalışanların, kişisel
hijyenlerine, çalışma aletlerinin
dezenfeksiyonuna, atıkların doğru
şekilde uzaklaştırılmasına ve çalışma
ortamının temizliğine gereken
önemi vermeleri gerektiğinin altı
çizildi. 

Kuaför ve güzellik salonlarında
manikür-pedikür, epilasyon gibi
işlerde çalışanların, hijyen
konusunda yeterli donanıma sahip
olmalarının toplum sağlığı açısından
önemi olduğunu belirten eğitmen-
ler uyarılarını şöyle sıraladı: “Hijyen
kurallarına uyulmadığı takdirde,
birçok hastalık müşteri ve
çalışanlara bulaşabilmektedir.
Bunların başında insan yetersizlik
virüsü (HIV), Hepatit B ve

Hepatit C virüsleri, virüs (HPV),
deri, tırnak ve saçlı deri mantar
hastalıkları gelmektedir.
Çalışırken eldiven kullanma başta
olmak üzere genel korunma
yöntemlerine kesinlikle uyulması
gerekmektedir.”  

Çalışanların kullandıkları aletleri
uygun şekilde steril etmeleri, hem
kuaför ve güzellik salonlarından
hizmet alan müşteriyi hem de
kendilerini korumak için önemli
zorunlu olduğu hatırlatıldığı
toplantıda bulaşıcı hastalıklardan
korunma yöntemleri de detaylı
olarak anlatıldı.

Toplantıya katılan kadın
kuaförleri de, odalarının verdiği
eğitim seminerlerinden duydukları
memnuniyeti dile getirdiler. 

VATANDAŞ EN ÇOK HİJYENE
DİKKAT EDİYOR 

Esnaf odası üyelerinden
Nurcan Tatar, vatandaşın kadın
kuaförleri tercihinde en önemli
detayı hijyen şartlarının
oluşturduğunu söyledi. Çırak olarak
başladığı mesleğinde 16. yılını
dolduran Nurcan Tatar, ”Çıraklık
eğitim merkezine girdiğim
günden beri eğitimlere
katılıyorum. Esnaf odasının bu
süreçte katkısı yadsınamaz.
Aldığım belgeleri dükkanımda
duvarda asılı. Bunlar müşterimde
memnuniyet yaratıyor, çok
olumlu geri dönüşler alıyorum.
Vatandaş belgesi bulunan
dükkanlardan hizmet almaya
özen gösteriyor” dedi.

KUAFÖRLER 
SAĞLIK İÇİN EĞİTİMDE

HABER

Kuaförler bu kez hijyen eğitimi için bir araya geldi. İşyerlerinde 
oluşabilecek çeşitli risklere karşı esnafını bilinçlendirmeyi amaçlayan esnaf 
odası bir hafta süren eğitim semineri verdi.
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Her bölge için ayrı bir toplantı günü belirleyen İstanbul Kadın
Kuaförleri ve Manikürcüleri Esnaf Odası’nın eğitimleri yoğun 

bir kalabalıkla geçti.


